
Številne sindikalne smučarske tekme, obiskovalci Kranjske gore Cesta skozi Rateče proti mejnemu prehodu je minulo soboto in Poiskati je bilo treba vsak kotiček in izkoristiti vsako vlečnico, 
*n smučarji so spremenili kranjskogorsko smučišče v pravo nedeljo postala ozko grlo ... Foto: F. Perdan predvsem pa vijugati zdaj, ko je še obilo snega ... 
mravljišče... 
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Ustanovitelji: občinske konference SZDL 
Jesenice, Kranj, Radovljica, Škofja Loka 
»n Tržič - Izdaja CP Glas Kranj. Glavni 
U pednik Igor Slavec — Odgovorni ured

nik Albin Učakar 

Kranj, torek, 24. 2. 1976 
Cena: 1,50 dinarja 

List izhaja od oktobra 1947 kot tednik, 
od januarja 1958 kot poltednik, od janu
arja 1960 trikrat tedensko, od januarja 
1964 kot poltednik ob sredah in sobotah, 
od julija 1974 pa ob torkih in petkih. 

G L A S I L O S O C I A L I S T I Č N E Z V E Z E D E L O V N E G A L J U D S T V A Z A G O R E N J S K O 

Š K O F J A L O K A , ponedeljek, 23. februarja - Škof jo Loko so danes 
obiskali člani predsedstva skupščine SR Slovenije. Na obisku v Škofji Loki so 

Predsednik skupščine SR Slovenije dr. Marjan Brecelj, podpredsednik 
skupščine SR Slovenije Lado Logar, predsednik zbora združenega dela skup
ščine SR Slovenije Štefan Nemec, predsednik zbora skupščine SR Slovenije 
Mara Žlebnik, generalni sekretar skupščine SR Slovenije Jote Pacek, šef 
kabineta predsednika skupščine SR Slovenije (lojmir Komar in sekretar za 
informacije skupščine SR Slovenije Darko Marin. V prostorih škofjeloške 
občinske skupščine so se člani predsedstva republiške skupščine s predstav
niki škofjeloške občine najprej pogovarjali o sedanji problematiki v občini, 
dejavnosti delegacij za občinsko skupščino in za samoupravne interesne 
skupnosti, dejavnosti in problematiki dela delegacij zbora občin, združenega 
%n *t delegatpv S področja kmetijstva, ki zastopajo Ločane v skupščini 

i „wenijc. V nadaljevanju srečanja je predsednik izvršnega sveta 
SftUpščine občine Škofja Loka Jože Stanonik goste najprej seznanil z delom 
izvršnega sveta skupščine občine, o problematiki m perspektivah gospodar
j a V občini je spregovoril načelnik za gospodarstvo pri skupščini občine 
ćvone Teržan, o problematiki družbenih služb, obenem pa tudi o bodočem 
ue/w le-teh ter o samoupravnih interesnih skupnostih je govoril načelnik za 
aružbene službe in občo upravo Ciril Jelovšek, o dejavnosti in problematiki 

rajevnih skupnosti v občini Škofja Loka pa referent za krajevne skupnosti 
°J2e Rajgelj. Predstavniki škofjeloške občine so nato odgovarjali na 

vprašanja gostov. V popoldanskih urah so si člani predsedstva skupščine 
*[ Movenije ogledali še industrijski predel na Trati ter tovarno LTH. (J. Go-

vekar) - Foto: F. Perdan 

»DA« za samoprispevek za šolo in vrtec 

Dušan Zupan Mira Rofrii Majda Kornac Jože Kokalj Matevž Svetina Anica Majcen Majda Jenko 

f*veta Smilič Majda (iajsar Alojz Vergine Milena Šifrer Jože Krmelj Alojz Stojko Marija Slamnik 

J e s e n i c e — V nedeljo, 29. febru-
a r j a , se bodo delovni ljudje in občani 
vse jeseniške občine prvič na refe-
r endumu odločal i za samoprispevek 
^ gradnjo šolskega centra na 
Plavžu. V občini so v minul ih letih 
2 gradi l i precej novih šol in vrtcev, 
v endar pa je prav šo ls tvo in varstvo 

vedno najbolj potrebno novih 
zmogljivosti. Otroci šolskega okoliša 
n a Savi so najbolj prizadeti, saj obe 
°s*novni Soli na Jesenicah spreje
mata kar 52 odstotkov vseh šoloob
veznih otrok, šolski prostori pa so 
° b č u t n o premajhni. Šoli sta pred 
tretjo izmeno, obe imata eno samo 
telovadnico in popolnoma nemogoče 
Je v t a k š n i h razmerah prehod na 
^Ujno celodnevno osnovno šolo. 
Tudi osnovna šola na Koroški Be l i 
Je ena na j s t a re j š ih in najbolj dotra
janih v občini , vendar prostorska 
8 t i ska tu n i tako o b č u t n a kot prav 
n a obeh jesen i šk ih osnovnih šolah . 

Ce se bodo občan i in delovni 
'Judje odločili za samoprispevek, 

bodo lahko v občini z rednimi sred
stvi lažje reševali probleme ostalih 
šol, ki se pripravljajo na prehod na 
celodnevno šolo. S šolskim centrom 
na Plavžu bi rešili najbolj pereče 
probleme v občini. 

Občan i in delovni ljudje jeseniške 
občine bodo v nedeljo prvič glasovali 
za šole i l l vrtce, saj v jesniški občini 
kot eni izmed redkih slovenskih 
občin samoprispevka še ni bilo. 
Preizkusi l i bodo svojo solidarnost, 
ko se bodo odločali za boljšo in lepšo 
prihodnost svojih otrok. 

Vs i delovni ljudje in občani , ki 
smo j i h anketirali , so izrazi l i svoj 
jasni »da« za samoprispevek. Prav 
vsi so poudari l i , da SO pripravljeni 
prispevati, ker gre za naše otroke, za 
njihov boljši in lepši ju t r i : »za koga 
naj bi vendarle glasovali, če ne za 
svoje ot roke!« 

Dušan Zupan iz Kranjske gore: »Dva 
otroka imam, ki hodila v šo lo v Kranjski gori, 
v lolo, ki je lep« in nova in ki so jo Zgradili vsi 
občani jeseniške občine. (Slasoval bom za samo

prispevek, /.a šo lo in 'vrtce prav gotovo vedno. 
Ko In bilo le ver lepili in novih šol in vrtcev iti 
manj povsem nepotrebnih drugih objektov.« 

Mira Robič iz Rateč: »Vsi so dali za našo 
kranjskogorsko osnovno šo lo in vsi mi bodo tudi 
radi prispevali za jeseniško. Sama sem prav 
gotovo zelo vesela, da hčerka obiskuje lepo, 
veliko in prostorno šolo, zato menim, da so do 
takšnih učilnic in telovadnic upravičeni prav 
vsi naši otroci.« 

Majda Komac z .Jesenic: »Mislim, da ne )»> 
občana, ki bi rekel ne, saj vendar glasujemo za 
svoje otroke. V obeh jeseniških osnovnih šo lah 
je š e poseben problem, zato nam je nova šola še 
kako potrebna. Sama imam otroka in tako kot 
vsaka mati si tudi sama želim, da hodi v pro
storno, primerno šolo.« 

Jože Kokalj z Breznice: »Moja dva otroka 
sicer ne obiskujeta več šole , vendar bom kljub 
temu glasoval za samoprispevek za šo lo in 
vrtec, saj si vsi že l imo, da imamo urejeno 
šo l s tvo in varstvo. Šola na samih -Jesenicah pa 
je zares nujno potrebna in zato ne bi smelo biti 
prav nikogar — četudi nima svojih otrok v os
novnih šo lah - ki bi rekel ne.« 

Matevž Svetina iz Most: »Vse šo le zunaj 
Jesenic smo nekako dobro uredili, le na samih 
•Jesenicah šo l s tvo in varstvo močno zaostaja. 
Trdno upam, da bo samoprispevek uspel, sa| se 
starši zavedajo, kakšne prednosti prinaša celo
dnevna osnovna šola, ki jo že imamo v Žirov
nici. Tudi vse ostale šo le naj bi prešle na eno-
izmenski pouk, vendar brez samoprispevka to 
ne bo mogoče.« 

Anica Majcen iz Kranjske gore: »Imam 
sina, ki h<xli v vrtec. Mislim, da so najprej in 
najbolj potrebne prav nove šole. saj je vsak 
vesel in zadovoljen, če hodi otrok v takšno šolo, 
v kateri se dobro počuti . Otrok je bolj sproščen 
in lažje se uči. starši pa doma zadovoljni.« 

Nadaljevanje 
na 2. strani 

Glas 
danes v Železnikih 

Danes ob 16. u r i se torej dobimo. Srečal i se bomo v 
mal i dvorani kulturnega doma v Železnikih. Pr ičakuje
mo vas! Žel imo, da nam poveste č imveč zanimivega iz 
vašega kraja, z vašega področ ja . 

K o t smo že napovedali boste lahko kar »doma« naro
čili tudi na š časopis — Glas a l i oddali mal i oglas. In še 
nekaj naj vam tokrat zaupamo. K o t veste Glas in Alpe-
tour pripravljata za 8. marec izlet v Italijo. Zraven 
bomo povabili tudi t r i naše na ročn ice : dve, k i sta na 
Glas že na ročen i in ena, ki se je naroči la te dni. Žreba
nje bo ju t r i . Zato prav vas morda čaka s reča! 

N a svidenje torej v vašem kraju. -Jg 

N a r o č n i k : 



Breznica — Mladi šolarji iz žirovniške osnovne šole prav izvirno pozivajo 
svoje starše, naj na nedeljskem referendumu za samoprisjicvek glasujemo za 
gradnjo šolskega in varstvenega prostora v občini. Štirinajst velikih in 
manjših sneženih mož pred osnovno šolo drži. v rokah pozive ZA lepšo 
prihodnost vseh jeseniških otrok, (ds) — Foto: F. Perdan 

»DA« za samoprispevek za šolo 
in vrtec 

Jesenice 

V sredo, 25. februarja, bo šes t a seja obč inske konference mladih delavcev 
na Jesenicah. Č l an i bodo v osrednji točki dnevnega reda razpravljal i o delo
vanju samoupravne delavske kontrole v T O Z D in O Z D jeseniške občine. N a 
seji bodo tudi poslušal i informacijo o samoprispevku za izgradnjo šolskih 
objektov na P lavžu , pogovorili se bodo o bodočem delu konference mladih 
delavcev ter izvedli več nadomestnih volitev. J . R . 

Kranj 
Pred dnevi je bil v ljubljanskem domu J L A informativni dan o m o ž n o s t i h 

vpisa na srednje in višje vo jaške šole ter vojaške akademije. Udeleži lo se ga je 
veliko š tev i lo dijakov iz vse Slovenije. Podoben informativni dan pa je bil 
včera j tudi v K r a n j u . Sk l ica l ga je komandant kranjske garnizije polkovnik 
Momči lo Marjanac. T u d i včerajšnj i sestanek je pokazal , da je med Slovenci 
vse večje zanimanje za vpis na vojaške šole in vojaške akademije. Pred
stavniki vseh treh rodov naše vojske - letalstva, mornarice in kopenske 
vojske — so v kranjskem domu J L A navzoče seznanili z lepimi in »morda« 
malo manj lepimi, a l i če vzamemo težavn imi s t ranmi poklicev v naši J L A . 

-jg 

N a šesti redni seji se je v petek sestal izvršni odbor občinske konference 
socia l i s t ične zveze. Član i so razpravljal i o d r u ž b e n e m dogovoru o razpore
janju dohodka v občini v le tošn jem letu in o predlogih za le tošnja priznanja 
Osvobodilne fronte. Obravnaval i so tudi gradivo za tretjo sejo republ i ške 
konference socia l i s t ične zveze. 

Včeraj popoldne pa se je na razšir jeni seji sestalo predsedstvo občinske 
konference socia l i s t ične zveze. Poleg č lanov so se je udeležil i tudi č lan i izvršil
nih organov d ružbenopo l i t i čn ih organizacij in delegati d ružbenopo l i t i čnega 
zbora občinske skupšč ine . Obravnaval i so d ružben i dogovor o splošni porabi 
za letos in sklepe ter s ta l i šča izvršnega sveta občinske skupšč ine glede druž
benega dogovora o splošni porabi za letos. 

P r i samoupravni stanovanjski skupnosti se bosta ta teden sestali enota 
za graditev stanovanj in enota za gospodarjenje s stanovanjskim skladom 
v d r u ž b e n i lastnini . Delegati samoupravne enote za graditev stanovanj bodo 
danes razpravl jal i o nadaljevanju gradnje stanovanj na Planin i . J u t r i pa bodo 
na seji enote za gospodarjenje s stanovanjskim skladom v d r u ž b e n i lastnini 
med drugim razpravljal i o f i nančnem n a č r t u in investicijskih delih za letos. 

A. Z. 

Radovljica 

N a sedmi seji se je včera j sestalo predsedstvo občinske konference sociali
s t i čne zveze. N a seji, k i so se je udeležil i tudi predsedniki zborov občinske 
skupšč ine in nekateri č lani izvršnega sveta, so obravnavali predlog dogovora 
o splošni in skupni porabi v obč inah za letos, nadalje predlog d r u ž b e n e g a 
dogovora o razporejanju dohodka za letos in osnutek le tošnjega občinskega 
p r o r a č u n a . 

J u t r i se bo pri občinski konferenci socia l i s t ične zveze sestal koordinacij
ski odbor za odnose in sodelovanje z zdomci, zamejci in drugimi jugoslovan
skimi narodi. N a seji bodo sprejeli program sodelovanja in razpravljal i 
o pripravah na prihod vlaka Brats tva in prijateljstva ter o sodelovanju 
z d ruš tv i iz zamejstva. 

V soboto zvečer je bil v prostorih gostilne Turk na Črnivcu redni občni 
zbor tu r i s t i čnega d r u š t v a Brezje. N a zboru so pregledali dosedanje delo 
d r u š t v a , razpravljal i o programu za letos, izvol i l i nove organe in podelili pri
znanja. 1 A . Z. 

Škofja Loka 
J u t r i ob lb\ uri bo v Skofji L o k i tretja seja akt iva delavcev neposrednih 

proizvajalcev. Č lan i aktiva se bodo pogovarjali o uresn ičevan ju delegatskega 
sistema v škofjeloški občini . Uvodno razpravo bo podal predsednik občinskega 
sindikalnega sveta Mar jan (Jantar. Spregovoril bo o delegatskih odnosih 
v z d r u ž e n e m delu, m o ž n o s t i h za delovanje delegatov in delegacij, povezavi 
delegatov s samoupravnimi in poslovodnimi organi, krajevnimi skupnostmi 
in d ružbenopo l i t i čn imi organizacijami, informiranju v delegatskem sistemu, 
i zobraževan ju delegatov, povezovanju delegacij z delegati za republ iško in 
zvezno skupšč ino ter o vlogi komunistov pri utrjevanju delegatskega sistema. 

•jg 

Tržič 

Pretekl i teden se je sestal sekretariat osnovne organizacije Z K Tržič-
Ravne in razpravljal o gradivu za 12. zasedanje obč inske konference Z K , ki je 
bila 18. februarja. Sekretariat je obravnaval tudi problematiko ravenske 
krajevne skupnosti. Opozoril je na delovanje d ružbenopo l i t i čn ih organizacij, 
še posebej na počasno reorganizacijo S Z D L in prepičlo vk l jučevanje mladih 
v d r u ž b e n o p o l i t i č n o življenje, in sklenil skl icat i krajevni poli t ični aktiv. N a 
njem bo govora predvsem o prostoru za d ruženopo l i t i čne organizacije, ki ga 
R a v e n č a n i sicer imajo, vendar ni primerno urejen. V kraju so skleni l i , da ga 
bodo sami uredil i , vendar krajevna skupnost sklepa ni uresnič i la . 

J . Kepic 
Ju t r i , 25. februarja, popoldne bo v osnovni šoli heroja Bračiča v Trž iču 

seja skupšč ine skupnosti o t roškega varstva. Delegati bodo razpravljal i o pro
gramu vzgojno izobraževa ln ih akcij v Slovenij i in slovenskih solidarnostnih 
nalogah pri o t r o š k e m varstvu, o d r u ž b e n e m dogovoru o razporejanju dohod
ka, osebnih dohodkov in nekaterih drugih prejemkov ter o splošni in skupni 
porabi v tržiški občini, o lanskem zak l jučnem r a č u n u skupnosti o t roškega 
varstva in l e tošn jem programu ter z a č a s n e m financiranju skupnosti, -jk 

Organizirano 
do družbene samozaščite 

/ \ 
Tito 

v Dubrovniku 
Predsednik republike Josip 

Broz-Tito, ki se že nekaj dni 
mudi v Kuparih, je v nedeljo 
dopoldne obiskal Dubrovnik. 
S Titom in Jovanko Bro: sta 
bila v Dubrovniku tudi sekre
tar IK CK Hrvatske dr. Dušan 
Dragosavae in zvezni sekretar 
za notranje zadeve Franjo 
Hrljević. V spremstvu so bili 
tudi predstavniki dubrovniške 
občine. 

Protest 
Kreiskemu 

Organizaciji koroških Slo
vencev sta posla/i zvezneniu 
kanclerju dr. Kreiskemu brzo
javko, v kateri mu sporočata, 
da Slovenci na Koroškem 
menijo, da pomeni popis pre
bivalstva, ki ga predvideva 
zvezna vlada, dejansko ugo
tavljanje manjšine in torej re
vizijo avstrijske državne po
godbe. 

Razen tega bi tak nedemo
kratičen, državni pogodbi 
nasprotujoč in protimanjšinj-
ski ukrep zanesljivo razvnel 
stalen narodnostni boj, kakor 
to že kažejo izgredi med pro
slavljanjem zmage Karla 
Schnabla v njegovem rojstnem 
kraju Zahomcu ob navzočno
sti deželnega glavarja. Kot 
razlog je zadoščalo že nekaj 
pozdravnih besed predsedni
ka krajevnega športnega 
društva v slovenščini. Zato se 
bodo Slovenci prizadevali, da 
bi preprečili vsakršno ugotav
ljanje jezika. 

Ribičič 
v Mariboru 

Predsednik republiške kon
ference SZDL Slovenije Mitja 
Ribičič je na seminarju za 
vodstvo krajevnih organizacij 
SZDL, ki ga je pripravila OK 
SZDL Maribor, govoril o 
nekaterih perečih notranjih in 
zunanje političnih vprašanjih. 

Posebno pozornost je posve 
tU uveljavljanju samouprav
ljanja doma in v svetu ter 
neuvrščeni politiki Jugoslavi
je. Spregovori/ je tudi o neka
terih mednarodnih gospodar
skih gibanjih in o pripravah 

'na konferenco neuvrščenih v 
Colom bu. 

Sodelovanje 
s Slonokoščeno 

obalo 
Jugosloilanska gospodarska 

delegacija je končala večdnev
no bivanje v Abid/anu, glav 
nem mestu Slonokoščene oba 
le. Razpravljali so o gospo 
darskem sodelovanju med de 
želama. Našo delegacijo, ki je 
že pred tem obiskala Gabori in 
LR Kongo, je vodil pomočnik 
predsednika zveznega komite 
ja za sodelovanje z deželami v 
razvoju Avdo Zvonič, sestav
ljalo pa jo je 16 Jugoslovan 
skih gospodarstven i kov. 

Tito odlikoval 
Radio Niš 

Predsednik republike Josip 
Broz-Tito je odlikoval kolektiv 
Radia Niš z redom dela z 
zlatim vencem. To odlikovanje 
je kolektiv prejel ob 25-letnici 
dela. 

Pšenico bomo 
uvozili 

Sedaj so se tudi v praksi po 
kazale posledice lanskega /)ič 
lega pridelka pšenice v Jugo
slaviji. Lanska žetev je nam 
reč dala le 4,4 milijona ton 
pšenice, kar je za 30 odstot
kov manj kot leta 1974. Lanski 
pridelek je bil tudi najmanjši 
po letu 1970. Zaradi tolikšne 
ga primanjkljaja je zvezni se 
kretar za zunanjo trgovino 
izdal odredbo, po kateri bomo 
letos v Jugoslaviji uvozili 
500.000 ton pšenice. 

Ker je bila lani izredno sla 
ba letina za sladkorno peso, 
bomo letos morali uvoziti tudi 
150.000 ton sladkorja. Po tem 
odloku bomo letos u voz i/i tudi 
20.000 ton riža in 50.000 ton 
kave. 

X > 

Nadaljevanje 
s L strani 

Majda Jenko iz Smokuča: »Glasovala bom 
za samoprispevek, saj bom s tem pomagala, da 
bodo v jeseniški občini enake možnost i za vse 
Šoloobvezne otroke. Imam punčko, ki je Se 
majhna in želela bi, da obiskuje primerno Solo 
in vrtec, da se v njej dobro počuti , da se v njej 
dobro počut i jo tudi pedagogi.« 

Cveta Smilič z Jesenic: »Dve deklici imam 
in tako kot svojima otrokoma žel im, da 
obiskujeta lepo Solo, tako žel im tudi vsem dru
gim otrokom v jeseniški občini, da se v vrtcu in 
v Šolah dobro počutijo. Nova šola pa je po
trebna, zato sploh ni vprašanje, da se ne bi 
odloči la za samoprispevek.« 

Majda (iajsar iz Gozd-Martuljka: »Ce je 
kaj potrebno, so potrebne Sole in vrtci in če 
bomo do niih prišli kar najhitreje s samopri
spevkom, potem se bomo prav gotovo odloči l i 
zanj. Glasovala bom z ,da'.« 

Alojz Verginc iz Mojstrane: »V Mojstrani 
je lepa šola, ki so jo s prispevki /.gradili prav vsi 
občani j e sen i ške občine. V njej se otroci dobro 
počut i jo in starši , pedagogi in predvsem otroci 
so šo l e veseli. Za samoprispevek l>om seveda 
glasoval, ker nočem, da bi se otroci v šoli slabo 
počutil i . Sam sem hodil v šo lo na Dovje, kjer ni 
bilo prostornih učilnic, kjer nas je zjutraj, ko 
smo prišli v ra/red še poš teno zeblo.4 

Milena Sifrer iz Mojstrane: »Dva otroka 
imam, eden obiskuje mojs tranško osnovno šolo . 
Vem, da na .Jesenicah hudo primanjkuje šol
skega prostora, zato bom glasovala /a samo
prispevek. Otroci naj vendarle imajo t a k š n e 
šole, v katerih se bodo najlažje in najbolje učili 
in tudi naučili .« 

Srečanje briga
dirjev veteranov 

Kranj — Ob 30-letnici prvih mla
dinskih delovnih akcij je republ i ška 
konferenca mladine dala pobudo za 
zbiranje dokumentov o tem področ
ju delovanja mladih ljudi. Pobudi 
se je odzvala tudi kranjska mladina. 
Zato bo organizirala s rečanje briga
dirjev-veteranov, na katerem bo 
vodstvo O K Z M S skuša lo zbrat i 
č imveč podatkov o tem, kje so mla
dinske delovne akcije potekale, kaj 
so mladi delali, kol iko so bi l i vredni 
objekti, ki so j ih zgradili , kol iko bri
gadirjev je sodelovalo na posamez
nih delovnih akcijah iz katere obči
ne in krajev so bil i ter še razne druge 
podatke. Podatk i bodo rabili za gra
divo b rošu re o mladinskih delovnih 
akcijah. 

S rečan je pripravlja občinska kon
ferenca Z S M S in bo 26. februarja ob 
17. uri v stavbi kranjske obč inske 
skupšč ine . N a s rečan je vabi vse, k i 
so akt ivno sodelovali pri organizaciji 
mladinskih delovnih brigad in briga
dirje. -lb 

24 novih 
organizacij 

Kranj — N a deveti seji obč inske 
konference zveze komunistov K r a n j , 
ki je bila v ponedeljek, lb'. februarja, 
so razpravljal i tudi o ustanovitvi 
novih osnovnih organizacij zveze 
komunistov v občini . N a konferenci 
so sprejeli sklep, da se nove osnovne 
organizacije ustanovijo v 24 temelj
nih organizacijah in organizacijah 
združenega dela in krajevnih skup
nostih. Prav tako so tudi sklenil i , da 
se v občini ustanovi osem stalnih 
aktivov zveze komunistov, predvsem 
v tistih temeljnih organizacijah 
zd ruženega dela, kjer ni dovolj čla-
nov za ustanovitev samostojne orga
nizacije Z K . 

Iz poroči la o oceni u resn ičevan ja 
vloge zveze komunistov v d r u ž b e n o 
pol i t i čnem organiziranju ter delova
nju organizacij in o kadrovski 
obnovi zveze komunistov v občini je 
tudi razvidno, da je bilo konec mi
nulega leta v kranjski občini ;{<).r>K 
članov zveze komunistov. V organi
zacijah zd ruženega dela jih je bilo 
222.'5, v krajevnih skupnostih 808, 27 
pa je bilo nepovezanih v organiza
cije Z K . Lani je bilo v občini spre
jetih v organizacijo Z K 2.r>0 novih 
č lanov. A. Ž. 

Jože Krmelj z Javornika: »Dva otroka 
imam, od katerih hodi eden že v malo Solo na 
KoroSki Beli. KoroSka Bela je tudi problema
tična, vendar se bo ob samoprispevku lahko 
tudi stanje na osnovni Soli na Koroški Beli 
o b č u t n o izboljSalo. Menila sploh ni dvoma, da 
ne bi glasoval .za'.« 

Alojz Stojko s KoroSke Bele: »Slišal sem 
že za samoprispevek, seveda bom glasoval zanj. 
Zakaj vendarle ne bi, Sole in vrtci so nam 
potrebni!« 

Marija Slamnik s Potokov: »Imam majh
nega otroka, ki bo obiskoval Solo na KoroSki 
Beli. Prav gotovo bom na nedeljskem referen
dumu za samoprispevek glasovala z ,da', saj gre 
za lepSo prihodnost vseh naš ih otrok.« 

D. Sedej 
Foto: F. Perdan 

Osnovna šola 
za odrasle 

Bled - Tovarna L I P Bled je letos 
že tretje leto zapored organizirala 
osnovnošo l sko i zobraževan je za svo
je delavce. V šolskem letu 1973/74 je 
šolo obiskovalo 26 kandidatov, lani 
22, letos pa je vpisanih 19 učencev . 
D v a obiskujeta šest i razred, sedem 
j ih je v sedmem razredu, drugi pa 
obiskujejo osmi razred. 

L a n i in predlani so osnovno šolo 
organizirali v sodelovanju z Dopisno 
delavsko univerzo iz Ljubljane. 
Letos šo lan je tudi poteka po dopisni 
metodi, vendar v sodelovanju z 
Delavsko univerzo iz Radovlj ice. 
Predavanja so na Bledu, in sicer v 
soboto, če pa je sobota delovna, so 
predavanja v nedeljo. 

K e r je v podjetju še precej delav
cev, ki nimajo k o n č a n e osnovne šole, 
bodo z omenjenim n a č i n o m izobra
ževan ja nadaljevali. -lb 

r n 
Aktivnost 

in odgovornost 
O delu, odgovornosti in nalo

gah komunistov v kranjski občini 
je bilo govora na deveti seji ob
činske konference zveze komuni
stov Kran j 16. februarja. Član i 
konference in sekretarji zveze ko
munistov so v razpravi ugotav
ljali , da smo pri svojem delu, pri 
u resn ičevan ju delegatskega si
stema, raz reševan ju organiza
cijskih in kadrovskih problemov, 
pri delu organizacij Z K v združe
nem delu in v krajevnih skupno
stih še vedno preveč zaprti . 
Premalo znamo pris luhnit i sredi
ni, v kateri delamo in živimo, in 
vse preveč radi u v r š č a m o na 
dnevni red le vprašan ja , ki so 
odsev nalog in sklepov sprejetih v 
komiteju obč inske konference 
zveze komunistov. Skratka, v 
organizacijah zveze komunistov v 
z d r u ž e n e m delu in v krajevnih 
skupnostih smo največkra t vse 
preveč ozki in neaktivni . 

Pogosto se tudi dogaja, da so 
komunist i pri raz reševan ju ne-
pravilnost t i in samoupravnih 
problemov premalo odločni in vse 
preveč popustlj ivi do primerov 
gospodarskega kr iminala , kot je 
ugotovil eden od razpravljavcev. 
Prav tako smo premalo dosledni 
pri u resn ičevan ju kadrovske poli
tike. 

»Ni še tako dolgo, ko so komu
nisti v neki kranjski delovni orga
nizaciji razpravljali o samouprav
nih odnosih. Beseda je tekla tudi 
o neurejenih in nesamoupravnih 
odnosih vodilnih. Čeprav vodilne
ga delavca ni bilo na tem sestan
ku, komunist i niso mogli ali bolje 
rečeno najbrž niso upali oceniti 
odnosa vodilnega delavca do pod
rejenih. Vprašanj« 1 je če bi sekre
tar sploh upal postaviti t a k š n o 
vprašan je , če oi bil vodilni dela
vec na ses tanku ,« je omenil raz
pravljavec. A. Z. 

L _ J 

Radovljica — Predsedstvo občin
ske konference social is t ične zveze je 
13;. februarja razpravljalo o nalogah 
na področ ju d r u ž b e n e s a m o z a š č i t e v 
občini . N a podlagi razprav v drugih 
organih v občini so sprejeli več skle
pov. Skleni l i so tudi, da bodo organi 
posameznih d ružbenopo l i t i čn ih or
ganizacij in skupšč ine pr ipravi l i 
vzorec pravi ln ika o d ružben i samo
zašči t i , k i naj bi ga potem sprejele 
vse delovne organizacije in vse kra
jevne skupnosti. 

Poudari l i so, da se je d r u ž b e n e 
s amozašč i t e treba lo t i t i organizira
no. Tako naj bi v vseh krajevnih 
konferencah socia l i s t ične zveze in v 
vseh osnovnih organizacijah sindi
kata v občini ustanovil i koordina-
nacijske odbore za ljudsko obrambo 
in d r u ž b e n o samozašč i to . T i odbori 
naj bi potem ocenili obrambne 
n a č r t e v krajevnih skupnostih, orga
nizacijah in temeljnih organizacijah 
zd ruženega dela in izdelali ustrezne 
dopolnilne programe. 

l lsklajevalec nalog na tem po
dročju v občini bo poslej koordina

cijski odbor za ljudsko obrambo pri 
občinski konferenci socia l is t ične 
zveze, k i bo skrbel tudi za redno in 
p r a v o č a s n o obveščan je delovnih lju
di in občanov o posameznih akcijah. 
Za organizirano delo na tem po
dročju pa so v občini odgovorne 
vse d ružbenopo l i t i čne organizacije v 
občini , so poudari l i na seji pred
sedstva. Predvsem morajo v organi
zacijah zd ruženega dela in v krajev
nih skupnostih aktivno pomagati pri 
oblikovanju programov komunist i . 
Sindikat naj poskrbi, da bodo samo
upravni organi v delovnih organi
zacijah sprejeli ustrezne dokumente, 
mladinska organizacija pa naj med 
mladimi razšir ja zavest in spoznanje 
o zašči t i pred razl ičnimi obl ikami 
sovražnega delovanja. K organizira
nemu razvijanju d r u ž b e n e samo
zašč i te pa lahko veliko prispeva tudi 
organizacija zveze združen j borcev s 
p r e n a š a n j e m izkušenj in bogatih re-
volucioarnih tradicij N O B na č lane 
d ružbenopo l i t i čn ih , d ružben ih , izo
b raževa ln ih in drugih organizacij. 

• - . . . -A. Z. 
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Samoupravne interesne skupnosti za PTT promet 
2e 1974. leta so se v Slovenij i zače

te priprave za ustanovitev samo
upravnih interesnih skupnosti P T T 
Prometa, oktobra lani pa je bil 
objavljen tudi ustrezni republ iški 
zakon. L e t a predvideva ustanavlja
nje t akšn ih skupnosti po posamez
nih območj ih in v republiki. 

priprave za ustanovitev o b m o č n e 
^ 'noupravne interesne skupnosti 
^ T T prometa traja že nekaj časa . 
l ako je v organizacijah in temeljnih 

o r ganizac i jah zd ruženega dela ter v 
krajevnih skupnostih na Gorenj
skem prav zdaj javna razprava o 
samoupravnem sporazumu. Ko t so 
j? a nedavni t iskovni konferenci v 
Kranju povedali predstavniki ini
ciativnega odbora za ustanovitev sa
moupravne interesne skupnosti, bo 
Javna razprava na Gorenjskem 
tajala do konca tega meseca. Konec 
Prihodnjega meseca pa bodo že prve 
seje konferenc delegatov, nakar se 
bosta sestala oba zbora (zbor izva
jalcev in zbor uporabnikov) skup
ščine samoupravne interesne skup
nosti. 

Ustanovitev gorenjske samo
upravne interesne skupnosti P T T 
Prometa je zamiš l j ena tako, da bodo 
organizacije in temeljne organizaci
je združenega dela, ko bodo sprejele 

sklep o pristopu v samoupravno 
interesno skupnost in o ustanovitvi 
samoupravne interesne skupnosti, 
na vsakih 5000 zaposlenih izvolile 
enega delegata. V krajevnih skupno
stih pa bodo izvoli l i enega delegata 
na 20.000 občanov . Tako v združe
nem delu kot v krajevnih skupnostih 
DOdo nosilci konferenc delegacij 
večje delovne organizacije oziroma 
večje krajevne skupnosti. Sicer pa 
bo zbor uporabnikov v skupščini 
samoupravne interesne skupnosti, 
imel 24 delegatov, zbor izvajalcev, v 
katerem bodo zaposleni v P T T , pa 
22 delegatov. 

Omenimo še, da pristop v samou
pravno interesno skupnost P T T pro
meta po zakonu ni obvezen. K e r pa 
bo skupšč ina samoupravne interesne 
skupnosti v prihodnje obravnavala 
vsa pomembna razvojna in druga 
vp rašan ja na območju (regiji) in v 
republiki s področ ja P T T prometa, 
je prav, da se tako zd ruženo delo kot 
občani vključijo v novo obliko sa
moupravne organiziranosti. Pred
stavniki iniciativnega odbora oziro
ma P T T podjetja Kran j so tudi 
pojasnili, da ima kranjsko podjetje 
že sprejet s rednjeročni razvojni 
program in zanj oziroma za tako 
imenovano osnovno dejavnost zago
tovljena tudi sredstva. V prihodnje 

Občni zbor 
kranjske gasilske zveze 

Kranj — V soboto, 21. februarja, 
je bil v Kran ju redni občni zbor 
občinske gasilske zveze K r a n j , na 
katerem so delegati teri torialnih in 
industrijskih d r u š t e v ocenili pretek-

() delo in sprejeli delovni program za 
[eto 1976. Občnega zbora so se udele
žili tudi predstavniki Gasilske zveze 
Slovenije, d ružbenopo l i t i čn ih orga
nizacij in skupšč ine kranjske občine, 
J L A in gasilskih zvez gorenjskih 
občin. Gasi lska zveza kranjske 
°bčine združu je 38 teri torialnih ga
silskih d ruš t ev in 6 industrijskih, 
v katerih je 2900 akt ivnih č lanov. 

N a sobotnem občnem zboru so de
legati potrdil i letošnji delovni pro
gram in točkovnik za ocenjevanje 
dejavnosti d ruš tev . V razpravi so še 

posebej opozarjali na slab t inančn i 
položaj d ruš t ev , in na hi t re jše vkl ju
čevan je mladine in žensk v gasilske 
vrste. Izvršni odbor zveze bo še 
naprej vodil predsednik Franc Koš-
njek, povel jniške posle pa so zaupali 
M i r u Ravnikar ju . V izvršnem odbo
ru je Veliko novih mlajših č lanov. 

N a občnem zboru so podelili tudi 
odlikovanja Gasilske zveze Sloveni
je. Prejeli so j ih Franc Stempihar z 
Luž, Ferdinand Stenovec in A n t o n 
Zevnik iz Mavčič ter V ik to r Stefe in 
Mar jan Cer pivec s Primskovega. 
Občinska gasilska zveza pa je 
podelila A n t o n u Vi rn iku z Jezerske
ga, inž. Dermetru K imovcu s Pr im
skovega in Francu Golobu iz Šen
čur ja plakete gasilskega veterana. 

-jk 

OOS bo sodelovala 
pri vseh dogajanjih v TOZD 

Lesce — Osnovna organizacija 
sindikata v M u r k i Lesce bo letos so
delovala pri vseh pomembne j š ih do
godkih v podjetju, pri sprejemanju 
Vseh d ružben ih dogovorov in samo
upravnih sporazumov, ki jih bo skle
palo podjetje, in pri sestavljanju 
vseh drugih samoupravnih aktov. 
Tako se bodo lahko resnično držal i 
načela, da ničesar , kar je pomemb
nega za delavca, ne bo narejeno mi-
jno sindikata. Hkra t i pa bodo tako 
lahko vpl ival i na krepitev temeljnih 
organizacij zd ruženega dela in sa
moupravljanja v njih in v celotni 
delovni organizaciji. 

Poleg tega se bodo zavzemali za 
Krepitev delavske kontrole, za celo
vito socialno poli t iko v organizaciji 

zd ruženega dela in za socialno var
nost vseh zaposlenih. Prizadevali si 
bodo za razvijanje in uveljavljanje 
delitve po delu z nadaljnjim obli
kovanjem in dopolnjevanjem samo
upravnega sporazuma o deli tvi do
hodka in osebnih dohodkov. Sindi
kat bo tudi poskrbel, da se bodo 
spoš tova la tudi določi la sindikalne 
liste. " 

Posebno skrb pa bodo posvetili 
širjenju kul ture med delavce in za 
izobraževanje vseh č lanov sindikata. 
V sodelovanju z občinskim svetom 
Zveze sindikatov pa bodo izdelali 
program rekreacije in š p o r t n i h 
dejavnosti za svoje č lane in tudi 
plan tekmovanj, katerih bi se lahko 
udeležili. -lb 

dogovorimo se 
S E J A O B Č I N S K E S K U P Š Č I N E T R Ž I Č 

Po dal jšem premoru, za katerega je bilo znač i lno intenzivno 
pol i t ično delo, se bo v če t r t ek , 20. februarja, ob 13. uri spet sešla 
obč inska skupšč ina Tržič . Zbor združenega dela in zbor krajevnih 
skupnosti bosta zasedala skupaj, d ružbenopol i t i čn i zbor pa se bo sestal 
na ločeni seji. Č e t r t k o v e seje zborov t rž iške občinske skupšč ine bodo 
izjemnega pomena, saj bodo delegati med drugim razpravljali in skle
pali o nekaterih letošnjih temeljnih dokumentih in ocenjevali 
Uveljavljanje delegatskega sistema. 

Dnevni redi sej skupšč inskih zborov so Obsežni. Delegati bodo 
razpravljal i o uveljavljali ju in uresn ičevanju delegatskega sistema 
v tržiški občini , o čemer je včeraj obši rneje spregovorila občinska 
Konferenca S Z D L , in delovnem programu občinske skupšč ine ter 
njenega izvršnega sveta. N a predlaganem dnevnem redu je ludi obrav
nava osnutka resolucije o d r u ž b e n o e k o n o m s k e m razvoju m pol i t ik i 
v letu 1970, predloga d ružbenega dogovora o razporejanju dohodka 
v tržiški občini in predloga programov samoupravnih interesnih skup
nosti za letos. Pomembna bo razprava o letošnji splošni porabi in 
osnutku p r o r a č u n a in negospodarskih investicij v tržiški občini. N a 
dnevnem redu zborov je tudi razprava o d r u ž b e n e m dogovoru o idej
nem in d r u ž b e n o p o l i t i č n e m izobraževanju odraslih in mladine \ tržiški 
občini . 

Trž iški delegati bodo v če t r t ek sklepali o treh odlokih. Izvršni svet 
obč inske skupšč ine predlaga v sprejem odlok o posebnem občinskem 
davku od prometa proizvodov in plačil za storitev, odlok o davku na 
promet nep remičn in v tržiški občini in odlok o prenosu sredstev, pravic 
in obveznosti občine Trž ič za ukinjeni d ružben i investicijski skind. 
Razen tega predlagajo skupščini v potrditev statute regionalna zdrav 
stvena skupnost, občinska zdravstvena skupnost in občinska skupnost 
socialnega skrbstva. 

T rž i ška obč inska skupšč ina bo v če t r t ek sklepala o izvol i tvi 
nepoklicnih č lanov izvršnega sveta, predsednika in podpredsednika 
zbora zd ruženega dela in vodje skupine ter njegovega namestnika, ki 
delegira delegate v zbor zd ruženega dela republ iške skupšč ine . Seja bo 
zak l jučena z delegatskimi vprašanj i . J . Košnjek 

pa bo o u resn ičevan ju tega progra
ma, merebitni razšir i tvi in drugih 
znač i lnos t ih in razvojnih potrebah 
na področju P T T odločala prav 
s k u p š č i n a samoupravne s k u p n o s t i 
P T T prometa. A . Zalar 

Radovljičani 
za 

samoprispevek 
V krajevni skupnosti Radovlj ica, 

k i zajema tudi naselja Vrhnje, 
Gor ica in Nova vas, so se občani v 
nedeljo na referendumu odločal i za 
samoprispevek za izgradnjo mrl iških 
vežic na pokopal išču v Radovlj ici , za 
ureditev dohoda na pokopal išče in 
za rešitev nekaterih komunalnih 
problemov v omenjenih treh nasel
jih. Glasovanja na referendumu 
se je udeleži lo 86,58 odstotka vpisa
nih volivcev, za samoprispevek pa 
se j i h je odločilo G7,74 odstotka. 

Kra jevna konferenca social is t ične 
zveze in druge d ružbenopo l i t i čne or
ganizacije ocenjujejo, da je referen
dum dobro uspel. Največ občanov je 
glasovalo za samoprispevek v novih 
stanovanjskih naseljih v Cankarjevi 
in Gradnikovi u l ic i (prek 81 odstot
kov) in v naselju Vrhnje. Občani 
bodo zdaj p lačeval i samoprispevek 
štir i leta. 

Deln i referendum pa bodo zdaj 
na jbrž razpisali tudi v krajevni 
skupnosti Lancovo za prebivalce 
Spodnjega Lancovega, ker so pre
bivalci tega dela tudi vezani na ra
dovljiško pokopal išče . 

Izvršni odbor krajevne konference 
social is t ične zveze Radovl j ica in 
poli t ični aktiv v krajevni skupnosti 
bosta rezultate referenduma ocenila 
na skupni seji v ponedeljek, ' 1 . 
marca. A . Z. 

Ivanka Kralj iz Lesc je prizadevna 
članica društva invalidov Jesenice. 
Vedno je pripravljena pomagati, 
zato je za svoje dolgoletno delo na 
letnem občnem zboru prejela po
sebno priznanje. Društvo invalidov 
Jesenice ga ji je podelilo za nese
bično pomoč pri uresničevanju 
pravic invalidnih oseb do usposab-
Ijanja, dela, zaposlitve in varstva. 
- Foto: B. B. 

Ocenili eno
letno delo 

K r a n j — Pred kra tk im je bila v 
Tekst ilindusu delovna konferenca 
osnovnih organizacij mladine v tej 
tovarni. Konference se je udeleži lo 
30 delegatov O O Z S M S , predstavniki 
drugih d ružbenopo l i t i čn ih organiza
cij v podjetju in predstavniki 
vodstva delovne organizacije. 

Predsednik mladinske organizaci
je Marjan Ojsteršek je poročal o de
lu in dejal, da je delovna konferenca 
sklicana leto dni po ustanovitvi kon
ference Z S M S v Tekst i l indusu. Zato 
je pr i ložnost , da ocenijo enoletno 
delo in opozorijo na napake in slabo
sti, ki so se pojavljale. T a k š n a ocena 
bo lahko vodilo za boljše delo v 
le tošnjem letu. 

V razpravi, ki je sledila predsedni
kovemu poroči lu , so mladinci pou
dari l i , da bodo morali zagotoviti 
večjo povezanost med mladimi v 
posameznih temeljnih organizacijah 
združenega dela in izboljšati sode
lovanje z Z K in sindikatom ter s 
samoupravnimi organi. V razpravi 
so ocenili nekatere lanske akcije 
mladine Tekst Hindusa in poudaril i , 
da so bile uspešne . 

N a konferenci so sprejeli tudi 
okvirni program dela za letos. V 
njem so zajete skupne naloge vseh 
petih osnovnih organizacij Z S M S , ki 
delujejo po posameznih temeljnih 
organizacijah. Poleg skupnega pro
grama pa ima vsaka osnovna orga
nizacija tudi svoj program dela. 

L . B . 

/ O ljubljanska banka 
podružnica Kranj 
poslovna enota Kranj 

o b v e š č a o b č a n e , da bo s prvim marcem 1 9 7 6 
uvedla nov delovni č a s za stranke. 

poslovna enota 

na Cesti JLA 4 
bo poslovala vsak dan razen sobote od 6 . 3 0 do 
1 8. ure, v soboto od 6 . 3 0 do 1 1. ure, 

poslovna enota 

na Delavski cesti 1 9 (Stražišče) 
pa bo poslovala v ponedeljek in torek od 12 . do 
18. ure, 
v sredo od 7 . 3 0 do 17 . ure, 
v če t r t ek in petek od 7 . 3 0 do 1 2. ure. 

/ O ljubljanska banka 

o N a podlag i 61. č l . s tatuta ter 13. in 14. Čl. 
s a m o u p r a v n e g a s p o r a z u m a o medseboj
n ih razmerj ih 

Kemične tovarne E X O T E R M 
Kranj, Struževo 66, 

razpisuje de lavsk i svet de lovno mesto 

DIREKTORJA 
KOMERCIALNE SLUŽBE 

K a n d i d a t i mora jo i z p o l n j e v a t i p o l e g s p l o š n i h pogojev š e 
nas lednje pogoje : 
— da ima visoko izobrazbo t ehn ične , komercialne, pravne ali upravne 

smeri, 7 let prakse v stroki, od tega vsaj 3 leta v enaki ali sbrodni 
stroki na odgovornejš ih delovnih mestih ali 

— višjo izobrazbo tehn ične , komercialne, pravne ali upravne smeri, 
10 let prakse, od tega 5 let v enaki ali sorodni stroki na odgovor
nejših delovnih mestih 

— je moralno in pol i t ično neoporečen 
— je Sinite družbenopolitično aktiven 
— iz dosedanjega dela se da utemeljeno sklepati, da ho pri svojem 

delu uspešen 

Ponudbe z dokazi l i o izpolnjevanju pogojev sprejema razpisna komisija 
za razpis direktorja komercialne s lužbe v 15 dneh po objavi oglasa na 
naslov: K e m i č n a tovarna EXOTERM Kran j , St ruževo 00. 

GIP Gradiš Ljubljana 
TOZD Lesno industrijski obrat 
Škofja Loka 

razpisuje naslednja prosta de lovna mesta: 

1. K V strojnega ključavničarja 
p r i v z d r ž e v a n j u l e snoobdelova ln ih 
strojev 

2. K V elektromehanika 
za v z d r ž e v a n j e e l ek tronaprav 

3. strojepiske 

Za razpisano delovno mesto pod L i n 2. se lahko zaposlijo kandidati 
d o k o n č a n o poklicno šolo za nedoločen čas. 
Za delovno mesto pod '5. se lahko zaposli kandidatka z d o k o n č a n o d v e 
letno administrat ivno šolo za določen čas , in sicer od 15. marca 197ti, 
do 15. septembra 1976. 

R o k za p r i j a v e je 1. m a r e c 1976 oz . do zasedbe d e l o v n i h mest n a 
na s lov G r a d i š T O Z D L I O Škof j a L o k a , K i d r i č e v a c. 56. 



Uspelo tradicionalno srečanje 
in Na Bledu je bilo posvetovanje Proizvajalci 

gostinstvo 1976 - Po uspešnih pogovorih turistič
ni dan na Zatrniku — Tekmovanje zaposlenih v 
hotelih Viator Bled in v Hotelskem turističnem 

podjetju Bled ter gostov iz njihovih hotelov 

so bil i uspešni . Posebnost in pred
nost tega posvetovanja pa je tudi, da 
se proizvajalci opreme p r a v o č a s n o 
seznanijo tudi z vsemi n a č r t o v a n i m i 
in zače tn imi hotelskimi in drugimi 
tu r i s t i čn imi gradnjami v državi in 
lahko tako p r a v o č a s n o prilagodijo 
večjim zmogljivostim tudi svojo 
proizvodnjo. 

K o t rečeno, je bil zakl juček po
sveta na Zat rn iku , kjer je bil za ude
ležence posveta zimski turist ični 
dan. Poleg njih pa so se na tradicio
nalnem š p o r t n e m srečanju zbrali 
tudi zaposleni iz Viatorjevih hotelov 
na Bledu in iz Hotelskega tur is t ič 
nega podjetja Bled. Prireditelj tega 
petega s rečanja in tekmovanja je bil 
letos Viator Hote l i Bled. 

Člani obeh kolektivov so se pome
ri l i v veleslalomu. In kot po pravilu 
so tudi tokrat ekipno zmagali zapo
sleni iz Hotelskega tu r i s t i čnega pod

jetja Bled. Pri ženskah so bile naj
boljše Jana Lombar in Lojzka Na
gode (obe Hotelsko t u r i s t i čno pod
jetje Bled) pred Vladko Gošnik (Ho
teli Viator) . M e d moškimi pa so bil i 
najboljši do 25 let: Aleš M u l e j , Da 
vorin U reve in V i l i K o l m a n (vsi 
Toplice); od 25 do 35 let: Ivo A r h 
(Jelovica), Zdene PavSič, -Jože Celik 
(oba Hote l i Via tor) ; nad 35 let: 
Marjan Jare (Toplice), Janez K o k a l 
(Jelovica), M i r k o Rimahazi (Top
lice K. 

Predsednik organizacijskega od
bora direktor Via tor Hote l i Bled 
Si lvo Jordan je vsem najbol jš im tek
movalcem iz obeh podjetij in gostom 
hotelov, ki so se uvrst i l i na prva 
mesta, podelil pokale. Ude ležencem 
posveta Proizvajalci in gostinstvo 
If>70 pa so po tekmovanju podelili 
nagrade proizvajalci opreme in 
drobnega inventarja. 

Prijetno s rečan je se je konča lo 
s piknikom, kjer je za veselo razpolo
ženje skrbela godba na pihala iz 
Gorij. A . Zalar 

Tudi tale snežakje bil v petek v zna 
menju ledenega piknika 

Zelena luč za zazidavo 
rudenskega polja: da ali ne? 

Za veselo razpoloženje so na tradicionalnem srečanju skrbeli člani godbe na 
pihala Gorje 

Bled, Z a t r n i k — Petnajst jugo
slovanskih proizvajalcev opreme in 
drobnega inventarja za hotelske in 
gostinske organizacije je v sredo, 
18. februarja, na Bledu pripravilo v 
sodelovanju s poslovnim združe
njem hotelskih podjetij Jugoslavije 
dvodnevno posvetovanje o gostinski 
opremi in prehrambenih proizvodih. 
T o tradicionalno posvetovanje, ki je 
vsako leto v drugem kraju in je bilo 
letos že sedmič in prvič v Slovenij i , 
je pravzaprav poslovni dogovor med 
proizvajalci in hotelskimi gostin
skimi organizacijami. N a posvetova
nju vsako leto izmenjajo izkušnje, se 
pogovorijo o slabostih in pomanj
klj ivost ih, predstavijo novosti in se 
hkrati dogovorijo za potrebe, ki j i h 
bo imelo gostinstvo v tekočem letu. 

Letošnjega posvetovanja, ki je 
bilo z d r u ž e n o s skupšč ino hotelskih 
gospodinj Jugoslavije (to je ena od 
sekcij zd ružen ja gostinskih delav
cev) se je udeleži lo bl izu 500 pred
stavnikov proizvajalcev opreme in 
inventarja ter hotelskih podjetij iz 
cele države . Organizatorjem je tako 
uspelo zbrati predstavnike hotelskih 
podjetij, k i imajo okrog 120.000 ho
telskih postelj v d ržav i ; to pa je pri
bl ižno tri č e t r t i n e vseh hotelskih 
postelj v državi . Med posvetovanjem 
so proizvajalci opreme in inventarja 
pripravil i v Golf hotelu na Bledu po
sebno razstavo in prikazal i nekatere 
novosti iz vsakodnevne gostinske 
opreme. Dogovori l i so se tudi, da bo 
naslednje, osmo tovrstno posveto
vanje prihodnje leto v t u r i s t i č n e m 
naselju Babin kuk pri Dubrovniku . 

S predstavniki tega posvetovanja 
smo se pogovarjali v petek, 20. fe
bruarja, na Zat rn iku , ko so j im blej
ski gostinski in tu r i s t i čn i delavci pri
pravi l i z imski tu r i s t i čn i dan. 

Komerc ia ln i vodja podjetja Svi la -
nit K a m n i k Mar jan Kepic pravi, da 
njihovo podjetje že od vsega z a č e t k a 
sodeluje v pripravi tega posveto
vanja. »Svilani t K a m n i k je edino go
renjsko podjetje, k i redno sodeluje 
na teh posvetih. Posvetovanje je ko
ristno, ker se tako na enem mestu 
zberemo komercialni oziroma po
slovni predstavniki Številnih podjetij 
in se dogovorimo za večjo serijsko 
proizvodnjo razl ičnih izdelkov. M i 
smo kot novost letos ponudil i po
sebne kopalne plašče iz frotirja, na
menjene za hotele, ki imajo plavalne 
bazene. Posebnost teh plaščev je, da 
j ih je moč prati v pralnih strojih, kar 
bo hotelom m o č n o olajšalo s t roške 
in delo. Sicer pa naše podjetje v 
glavnem oskrbuje hotelska podjetja 
z br i sačami . T o je precejšnja proiz
vodnja, saj na primer za hotele pro

izvedemo okrog 7 odstotkov celotne 
proizvodnje frotirja v podjetju.« 

Od ostalih proizvajalcev so svoje 
izdelke in nekatere novosti predsta
vi l i Vinoprodukt Badel, Saponia 
Osijek, Slovenija t iskarna Ljubl jana 
in drugi. Dogovori, kot so povedali, 

Poskrbeli so za najrazličnejša 
okrepčila 

Š k o f j a L o k a — Problem ruden
skega polja v Selški dolini je pred 
tremi leti razburi l domala vso slo
vensko javnost. Takrat se je odlo
ča lo : rodovitno polje zazidati — da 
ali ne? Rudenčani so bili kajpak 
od ločno proti , saj hi se z zazidavo 
uniči le vse najbol jše kmetijske povr
šine, odločno proti so bil i kmetijci , 
od ločno proti pa tudi kmetijsko 
zemlj iška skupnost. Toda razvoj 
industrije, bliskovito zaposlovanje 
novih delavcev, ki so zaradi pomanj
kanja domač inov , ki hi se še bili pri
pravljeni zaposliti , prihajali iz osta
lih slovenskih pokrajin m tudi iz 
drugih jugoslovanskih republik, je 
zahteval svoje. Začelo je primanj
kovat i stanovanj. Pokazale so se 
potrebe po gradnji novih stanovanj
skih hiš, blokov, skratka, naselij. 
Prostora / a gradnjo v srednjem in 
zgornjem delu Selške doline pa je 
spr ičo »ozke« doline presneto malo. 

Kje potemtakem graditi? Dol ina 
Dašnj ice , Škov ine in še nekateri 
predeli, ki so jih pregledali strokov
njaki, za gradnjo spričo nevarnosti 
plazov, padanja kamenja ali zamoč-
virjenosti niso najbolj primerni al i 
pa je na teh zemljiščih mogoče po
stavi t i le manj še š tevi lo hiš. Zato je 
bilo reši tve ponovno treba iskati 
drugje. 

Rudensko polje je tako po treh 
letih spet postalo aktualno. Po treh 

Na tekmovanju med člani kolektiva Viator Hoteli Bled in Hotelskega 
turističnega podjetja Bled so bili ekipno boljši člani Hotelskega turističnega 
podjetja Bled. Pri ženskah pa so bile v veleslalomu najboljše dana Lombar in 
Lojzka Nagode (Hotelsko turistično podjetje Bled) in Vladka Gošnik (Viator 
Hoteli Bled). Vse slike F. Perdan 

letih se spet krešejo n a s p r o t u j o č a si 
mišljenja urbanistov in d o m a č i n o v z 
Rudna ter kmetijsko zemljiške 
skupnosti. Gordijski vozel, star že 
nekaj let, bo le težko razreši t i . 

V Železnikih res ni mogoče skoraj 
nikjer gladit i . S tar i del mesta se ho 
urejal v glavnem le po predlogih in 
š tud i j ah zavoda za spomen i ško 
varstvo. Tako tu novogradenj ni 
mogoče pr ičakova t i . V zgornjem 
delu Železnikov je prostora še za 250 
do 300 stanovanj. N a Kresu za 120 
do 150 stanovanj in v spodnjem delu 
industrijskega središča Selške doline 
še za približno prav toliko stanovanj 
kot N a Kresu. Vse ostale sicer še 
mogoče zazidljive površ ine so rezer
virane za mestno središče — torej za 
razne poslovne stavhe in druge 
Zgradbe, ki jih bo »potrebovalo« 
mesto. Industrijski predel pod žele/ 
nikarsko šolo je prav tako rezer
viran. Na teh zemljiščih nameravata 
graditi svoje večje proizvodne in 
poslovne prostore domači podjetji 
N i k o in Iskra. Področje navzdol 
proti Studenemu je prav tako zazi
dano s tovarniškimi in stanovanjski
mi objekti. Tako urbanistom ni pre
ostalo drugega kot, da so spet obrnil i 
oči na Rudensko polje. Toda tokrat 
so v svoje n a č r t e vključili še dve 
varianti , ali pravzaprav t r i : Budno, 
pozidavo Studenskega polja, grad
njo hiš na področ ju med Studenim 
in Jesenovcem, v poštev pa pride 
tudi kombiniranje tretje možnos t i 
s prvima dvema. Seveda je treba 
pripomnit i , da bo med Studenim in 
Jesenovcem mogoče zgraditi še naj
več 200 stanovanj. Po predvideva
njih naj bi v Železnikih živelo leta 
2000 pr ibl ižno 2000 novih prebival
cev. T o pa pomeni, da bo poleg teh 
260 stanovanj potrebnih še najmanj 
000 stanovanj. Kje j ih bo mogoče 
graditi? N a Rudenskem in Studen 
skem polju, pravijo urbanisti . Ka j t i 
le tu bo v prihodnih letih še mogoče 
dobit i prostor za zidavo! 

Obenem pa pripominjajo, da v pri
meru, če sedaj, torej tudi letos, ne 
bo mogoče najti skupnega jezika, 
Rudensko in po novem tudi Studen-
sko polje gresta enkrat za vselej /. 
dnevnega reda. 

Hudem i so seveda še vedno proti 
zidavi na svojih rodovitnih poljih, 
ki jim že leta in leta dajejo svoj 
vsakdanji kruh. Proti je tudi kine 
tijsko zemljiška skupnost, ki opo
zarja na neugodne posledice, ki 
se utegnejo pojaviti. Kmet i j c i meni
jo, da se utegne zgoditi, da bodo 
potem v prihodnjih letih poleg 
površin , ki bodo predvidene za zida
vo, ostala neobdelana tudi druga 
zemljišča, tista, ki so nekoliko bolj v 
bregu. 

Ustrezno rešitev je v tem primeru 
zares težko poiskati. Prebivalci 
Železnikov, mesto se iz. leta v leto 
širi, potrebujejo vedno več stano
vanj. To ni dvoma! Prav tako pa je 
tudi res, da bodo kmetje ostali O n / 
obdelovalnih površin. Torej jim tudi 
ne bo preostalo drugega kot zaposliti 
se v enem od domač ih podjetij ali 
kje drugje. Treba je tudi povedati, 
da v škofjeloški občini nikakor ne 
želijo, da bi se š tevi lo kmečkega pre
bivalstva v občini znižalo izpod 
deset odstotkov. Kajpak naloga, 
uresnič i t i to predvidevanje, že zdaj 
ni lahka. Števi lo pravih kmetov 
takih, ki se ukvarjajo res izkl jučno s 
kmetijstvom, se vztrajno iz leta v 
leto manjša . . 

N a zadnji seji škofjeloške občin
ske skupšč ine je bilo o rudensketn 
problemu dosti govora. Selčani so 
menil i , da je pri takih in podobnih 
vprašan j ih treba jemati Selško doli
no kot celoto in ne zgolj gravitacij
sko področje Železnikov, predstavni
ki krajevne skupnosti Budno-1 )raž-
goše so bili od ločno proti kakršnikol i 
»veliki« zidavi na njihovih rodovit
nih poljih, Zeleznikarji od ločno »za« 
prav tako Sor ičani , delegati iz A lp -
lesa pa so povedali, da ima že večje 
š tevi lo njihovih delavcev privar
čevan denar za gradnjo stanovanj, 
da pa zaradi pomanjkanja zemljišč 
ne morejo graditi. Ka j zdaj? Potrebe 
po stanovanjih so velike! Grad i t i bo 
treba! Hkra t i pa bi veljalo pr i t rdi t i 
tudi mnenju, ki ga je bilo sl išat i na 
seji vseh treh zborov škofjeloške 
občinske skupšč ine , naj se vendar 
izredno hitro naseljevanje novih 
prebivalcev v Selški dolini , predvsem 
v Železnikih, nekoliko zaustavi. 

J . Govekar 

Stopnja več 
v krajevni samoupravi 

Viatorjevi hoteli na Bledu .so za udeležence posvetovanja Proizvajalci in 
gostinstvo 1976, za člane Hotelskega turističnega podjetja Bled in za svoje 
člane kolektiva ter za hotelske goste pripravili na Zatrniku piknik. 

K r a n j — Ponedeljkov podpis sa
moupravnega sporazuma o ustano
v i tv i sveta krajevnih skupnosti 
mesta K r a n j , ki so ga podpisali pred
stavniki krajevnih skupnosti Bitnje, 
K r a n j Center,, Gorenja Sava, Hu-
je -P lan ina -Ci rč i če , Kokr i ca , Pr im-
skovo, Orehek-Drulovka, St razišče, 
S t ruževo , Vodovodni stolp, Nak lo in 
Zleto polje pomeni nov korak v 
razvoju krajevne samouprave pri 
nas. Pravzaprav gre za novo obliko 
na tem samoupravnem področ ju na 
Gorenjskem, ker smo sicer v Slo
veniji že priča t a k š n e m u povezova
nju. 

Podpisani sporazum ta hip po
meni šele zače tek pri razvijanju kra
jevne samouprave in zato že v prvi 
fazi ne bi smeli p r ičakova t i ali celo 
zahtevati rešitev vseh problemov, 
zaradi katerih je prišlo do podpisa. 
Prav tako ne smemo pr ičakova t i , da 
je ta dokument že dokončen in da v 
prihodnji samoupravni praksi ne bo 
doživel še sprememb. Vseeno pa je 
pomembno, da sporazum pomeni za
četek povezovanja, bolj usklajenega 
n a č r t o v a n j a in raz reševan ja proble
mov, zače tek zd ruževan ja sredstev, 
ekonomične j šega razporejanja 
le-teh in bolj d e m o k r a t i č n e g a dogo
varjanja pri raz reševanju vseh teh 

vp ra šan j . Nesporno je n a m r e č , da 
doslej prav te krajevne skupnosti v 
kranjski občini na jvečkra t niso naš le 
skupnega jezika al i zaradi na videz 
urejenih komunaln ih in nekaterih 
drugih problemov niso vedle, kaj in 
kako se lo t i t i na področju standarda 
in zadovoljevanja potreb občanov . 
Ce ne drugega, bo torej na z a č e t k u 
oziroma ob podpisu sporazuma led 
prebit že na tem področ ju . 

Velja pa ob tem spregovoriti bese
do dve še o nečem. Se vedno preveč 
zagovarjamo k las ična nače l a orga
niziranja krajevnih skupnosti . Poča
si, kar p repočas i prodira spoznanje, 
da bi se tudi v samih krajevnih skup
nostih lahko d r u g a č e organiziral i . 
Omenimo samo ul ične, vaške in 
podobne skupnosti , k i naj bi kot 
osnovne samoupravne celice bile 
kl juč za nakazovanje problemov in 
za dogovarjanje in od ločan je o nji
hovem raz reševan ju . Po drugi strani 
pa smo nekako okoreli pri povezo
vanju krajevnih skupnosti . 

Zato sedanji podpis sporazuma 
pomeni do neke mere tudi novo 
ustavno kategorijo na področ ju sa
moupravne organiziranosti Obča
nov; pomeni torej tudi zače tek 
povezovanja krajevnih skupnosti 
tudi na drugih območj ih v občini . 

A. Zalar 



OBVESTILO 
U p r a v n i odbor 

Avto-moto društvo Kranj 

sklicuje redni 
letni občni zbor, 
k i bo v soboto, 28. februarja 1976, ob 19. u r i 
v d v o r a n i tovarne Iskra na L a b o r a h . 

Vabimo vse č lane , da se /bora v čim večjem števi lu udeleže. 
Po o b č n e m zboru bo d r u ž a b n i v e č e r . 

Ivan Cankar: I Martin Kačur 

y.-v.\ •'•<•}:•;•, • ; "'•'̂ "̂.;v'V;>;;;:>;-̂ ;;̂ '.'.-:'*:v.;'.':: 

H O T E L A L P E - A D R I A 
R A D O V L J I C A 
64240 Radovljica, 
Gradnikova 1 
telefon: 75-505 

Če se š e niste o d l o č i l i , kje 
boste letos pustovali, se v 
krogu svojih d o m a č i n , pri
jateljev in znancev povese-
Iili in zaplesali, vas hotel 
A L P E - A D R I A iz Radovljice 
vljudno vabi na 

Veselo pustovanje, 
ki ga prireja v soboto, 28. 

februarja, v nedeljo, 29. fe
bruarja in na pustni torek, 
2. marca. 

Za prijetno razvedrilo in ples 
bo igral ansambel L A M B E R -
G I i / . Begunj. 

Najbol jše maske bodo nagra
jene! 

Hotel A L P E - A D R I A iz Ra
dovljice obenem s p o r o č a , 
da za pustne dni sprejema 
tudi rezervacije — osebno 
ali po telefonu na š t e v i l k o : 
75-505. 

Črtomir Zoreč: 

Beneška Slovenija, 
naša Deveta* dežela 

(Kraji, ljudje, pesem in govorica) 

(8. zapis) 

Moška ljudska noša naših Rezi-
janov me je ob prvem srečanju ne
kol iko osupnila: poleilindri in visoki 
c i l indr i niso ne kmečka , ne sloven
ska pokrivala. M a r je to vpliv tujega 
sveta, v katerega so Rezijani že 
stoletja hodili na delo kot piskro-
vezi, krošnjar j i , steklarji, kotlarji? 
In so od tam, kdo ve kdaj, prinesli 
svoje č r n e cilindre. 

Sicer pa so drugi deli moške rezi-
Janskenoše kar lepi.dosti moža t i .S ra j 
ce so snežnobe le s š irokimi rokavi in 
ozkimi zapestji. Povrhu nosijo telov
nik rdeče, vi jol ičaste, modre al i ze
lene barve. Vse te so v zamolkl ih 
odtenkih, blago pa je ž a m e t a s t o . Te
lovnik je spet z dvema vrstama 
svetlih (srebrnih) gumbov. Hlače 
segajo Rezi janom pod kolena (so iz 
č rnega ž a m e t a a l i temne irhovine), 
spodaj so ozke, da se oprijemajo 
meč, nogavice so bele, umetelno ple
tene na kite a l i polžke. N a nogah 
nosijo nizke »solne« s š iroko, 
kovinsko sponko. Za pas imajo za
taknjen pisan robec, seveda lepo 
zložen. 

Vsakodnevna noša rezijanskih 
mož pa je taka kot drugje po evrop
skem svetu. Ne bi rekel, da je Rezi-
jan v delovni obleki kaj d rugačen od 
Gorenjcev. 

P L E S » R E Z I J A N K A « 

N aravnost atraktiven ples, 
kak r šnega ne vidimo nikjer 
drugje na Slovenskem! Tako 

starosveten, tako slovesen, tako čist! 
K o t obred . . . 

P r i vsem svojem s i romaš tvu so 
Rezijani radi veseli. Čez vse imajo 
radi vino, igro in ples. To pove tudi 
njihova pesem ( samokr i t i čna ! ) : 

Ojoj, kako jaz pojem rad, 
o/o/, kako jaz plešem rad! 

»In teh ljudi ne marajo in težko je njih življenje! 
— Jedo siromaki ovsenjak in j im prinesem belega 
kruha: K a j mi bo ta bela goba, pravijo, kdo jo je naro
čil in kdo te je kl ical? K a k o r bolnik je to ljudstvo, 
sovraži zdravnika. Jaz pa misl im, gospodična, da na 
svetu ni lepšega poklica, kakor je poklic radovoljnega 
zdravnika, k i ne žanje ne denarja ne čast i , t emveč 
samo žalost in trpljenje.« 

Gledala mu je v obraz, čudi la se je ognju njegovih 
oči in rdečici njegovih lic in ga ni razumela. 

Skloni la se je niže k njemu in njen pogled je bil 
zaupnejš i . 

»Pa zakaj to? Zakaj vse to?« 
»Čemu?« je obstrmel K a č u r . 
»Da, č e m u ? K a j vam to koristi?« 
»Kaj mi koristi? Nič mi ne korist i ! Saj sem 

povedal, da ne more, da še ne sme ne koris t i t i ! Kjer je 
korist, tam n i . . . tam ni poš tenos t i . K a k o bi moglo ko
risti t i , če človek ne dela zase? Če ne dela zase, dela 
sebi v škodo!« 

Nenadoma je bil resen njen obraz. 
»Mislila sem, da ste pesnik!« 
Vdrugič je obstrmel K a č u r . 
»Zakaj bi bil pesnik?« 
»Tudi pesniki ne mislijo na svojo korist in govore 

tako lepo, kakor ste v i govorili . Ampak zato delajo 
pesmi — vi pa še pesmi ne dela te!« 

K a č u r je pogledal nanjo in od nje v daljavo; ogenj 
ni ugasnil v njegovih očeh. 

»Kaj ni človek lahko pesnik, ne da bi delal verze?« 
je govoril t iše , z mirnejš im glasom. »Vsi t isti so b i l i 
pesniki, k i so bolj l jubi l i svojega bližnjega nego sami 
sebe. In pesem je vsako njih dejanje.« 

»Kako č u d n o govorite danes; kakor — ob zadnji 
večerji.« 

K a č u r se je zasmejal in zvedril se mu je obraz. 
»Zares, beseda je bi la imen i tne j ša nego stvar in 

gesta večja nego beseda. Nepotrebna tragika; solzna 
,oda mrtvemu hrošču ' ! In pomožn i uči te l j se je 
primerjal Kr i s tusu , zato ker namerava vkljub ž u p a n u 
in župniku ustanovit i bralno d r u š t v o ! Nič bolj smešen 
ni Pi la t — ž u p a n kakor OdreŠenik — uč i te l j ! In ven
dar je treba pomisli t i , da hrošč , k i je bila oda z ložena 
nanj, n i ču t i l nič man j š ih smrtnih bolečin, kakor j i h 
bom čut i l jaz nekoč. Zato mi odpustite t r ag ično bese
dovanje; s m e š n o je bilo, ampak govoril sem tako 
resno, kakor sem resno čuti l .« 

M i n k a je pos luša la r azmiš l j ena ; v njenem pogledu 
ni bilo ne soču t j a ne n a v d u š e n j a in ne obža lovanja . 

»Pa zakaj se vtikate v take reči? K a j vam ne bo 
škodovalo?« 

»Seveda m i bo!« 
»Zakaj torej?« 
K a č u r je pogledal v zadregi in je pomisl i l ; zdelo se 

mu je, da ga je p raša l otrok: Zakaj živiš? — in da mu 
ni mogel odgovoriti . 

»Ne vem zakaj! — Zakaj mi je vse toplo in zakaj je 
tako nemirno moje srce, kadar vas ugledam? Ne vem 
zakaj! Zakaj bi si dal roko odsekati, smehl ja joč , brez 
vzdiha, če bi v i tako ukazal i? Ne vem zakaj! K a k o bi 
mogel ukazovat i svojemu srcu? Ravna , kakor mora 
ravnati , gre svojo pot in nobena misel ga ne more 
ustaviti . — K a j bi bil jaz, če bi ne bilo v meni veliko 
hrepenenje, da korist im drugim, da j i m darujem to 
malo, kar imam? Ka j bi ne bi l s labši od živali, če bi 
spoznal svojo pot in bi je ne nastopil, ker stoji tam na 
kr ižpot i gospod župnik s palico v roki? Če bi vedel, da 
moram i t i na desno, in bi šel na levo, zato ker je odre
zan tam zame večji kos kruha? — Saj je tako malo, 
kar imam, saj je to življenje tako majhno in malo-
pomembno — pa bi še tega ne darovali? T o je kakor z 
ubogim darom svetopisemske vdove: nič manj ni vre
den kakor talenti boga taša . In ko bi ne bila darovala, 
bi ne bil njen greh nič manjš i nego boga tašev . . . « 

M i n k a je gledala na mizo; K a č u r sam je videl, da 
n i več pos luša la , in razsrdil se je nad seboj. 

»Kaj je bilo potreba tega besedovanja? — Saj 
nisem prišel zato, gospodična M i n k a , da bi tožil in da 
bi povel ičeval to svojo ubornost! Nespametno je bilo, 
da sem tako govoril, in n ikol i bi ne bile take moje 

besede, če bi vam moje srce ne bilo tako bl izu! — 
Samo zato sem prišel, da vas vidim in da bo spet bolj 
živa in lepša vaša podoba, k i jo nosim v srcu. Danes 
sem vas moral videti . Kada r grem odtod, so moje misl i 
vse čistejše in vsa večja je moja moč. In nocoj mi bo 
treba velike moči in čis tega srca.« 

Pogledal j i je v obraz z vel ik imi , žareč imi očmi, 
ustnice so mu trepetale, hotel je še govoriti, toda sklo
ni l je glavo in j i je poljubljal roke. 

M i n k a se je smehljala z ist im t ih im, mirn im, neko
liko prezir l j ivim n a s m e š k o m in je gledala na njegove 
k u š t r a v e lase, na njegov mladi , skoraj č is to goli, otro
ško zaupni obraz. 

»Kako ste čudn i , gospod K a č u r ! Jaz sem zmerom 
misli la, da ste pesnik! Samo pesniki govore tako zme
deno in — poljubljajo roke . . . « 

Zasmejala se je, K a č u r pa je obstrmel in polila ga 
je rdečica. Na to se je nasmehnil nerodno, v zadregi, in 
oči so se mu orosile; kakor otrok, ki se je skloni la babi
ca k njemu: Zakaj pa samo krhelj p o m a r a n č e ? K a j ne 
m a r a š cele? — Roke so se mu tresle, ko jo je objel 
okoli vratu in jo poljubil na ustnice. 

V globokem ognju so se bleščale njegove oči, obraz 
se mu je izpremenil, lep je bil in nova luč je sijala na 
njem. 

»Minka! N i k o l i — nikol i več te ne izpust im!« 
Jecal je in pijan je bi l . Narah lo se je odmaknila od 

njega; njena l ica niso bila zardela, njene oči so gledale 
veselo in jasno in njen smehljaj je bil miren kakor 
prej. 

»Zadost i je, gospod Kačur !« 
Nenadoma se je zasmejala. 
»Kako č u d n o je vaše ime! K a č u r in še M a r t i n ! Pes

nik bi se ne smel nikol i tako pisati! — M o j a mat i je 
imela nekoč l jubimca, k i je bil zelo bogat in zelo lep 
pa ga nazadnje samo zato ni marala, ker je imel č u d n o 
ime. Zelo nespodobno ime je imel!« 

Zasmejala se je na glas in je pogledala K a č u r j u v 
obraz s č u d n o zrel imi, vročimi očmi. 

»Kako pa se je pisal?« je p raša l K a č u r razmiš l jen 
in začuden . 

M i n k a se je zasmejala, pri t isni la je robec na usta 
in oči so se j i zasolzile. 

»Kakšen otrok ste, gospod K a č u r ! T a k o č u d n o in 
modro govorite, kakor sveto pismo, pa ste otrok, da se 
Bog usmili!« 

»Kaj sem j i s tori l?« je pomisl i l in je n i razumel; 
toda slišal je njen smeh in grenko mu je bilo pr i srcu. 

»Ne zdaj!« je prosil. »Tako se ne smejte zdaj! M e n i 
je — kakor mi n ikol i n i bilo v živl jenju! Če bi za 
zvezdami segal — tolike sreče bi ne dosegel nikoli!« 

Pri je l jo je za roke in je gledal nanjo z rosnimi 
očmi. 

»Glejte, tako malo imam, in zdaj ču t im , da je ve
l iko, ker je tako velika, n e s k o n č n a moja ljubezen. 
Sprejmite jo vbogajme! Stokrat večja bo moja moč in 
stokrat večje bo moje p remožen je , če me blagoslovi 
vaša l jubezen!« 

M i n k a se je smehljala in je gledala nanj z 
blagovoljnimi očmi, kakor na ljubeznivega otroka. 

»No, zdaj je že dobro, gospod K a č u r ! Nehajte 
zdaj!« 

Pogledal jo je in začudi l se je, da je bi la tako lepa 
in tako vse ljubezni in vsega poželenja vredna kakor 
prej. 

»In nobene druge besede?« 
»Kakšno besedo?« 
»Eno samo besedo bi rad slišal danes, gospodična 

M i n k a ! Toplo besedo, prijateljsko — drugega nič. 
Samo besedo, k i bo ostala v mojem srcu kakor večna 
hrana in k i bi se spominjal nanjo v ža los tn ih urah! 
Eno samo besedo!« 

»No!« 
Položi la mu je obe roki na rame, kakor mati , po

gledala mu je v oči in se nasmehnila. 
»Saj vas imam rada!« 
Poljubl jal je njene roke in je trepetal od sreče. 
»In zdaj je zadosti, gospod K a č u r ; pozabil i ste, da 

je že skoraj poldne.« 

Ce bi tako še delal rad, 
imel bi kaj pokazati! 
Plešejo pa Rezi jani ob vseh svojih 

praznikih, godovanjih, žen i tovan j ih 
— takrat lepo napravljeni, če že ne v 
starih nošah , pa vsaj pražnje obleče
ni. Videl pa sem plesati »rezijanko« 
kar * delovnem dnevu, v delovnih 
oblekah — da je bilo le veselo. . . 
Plesali pa so stari in mladi. Sicer pa 
pr i ložena sl ika več pove. 

Igrišče-plesišče mora biti kvadrat
no, godci na violine in čelo — to so 
njihove »citire«, na katere »citirajo«. 

Pesem, solze in ples — to gre pri 
Rezijanih v en meh! 

Oj citira Kafolova 
kako otožno citira, 
nemara tudi ona ve: 
na plesu moje ljube ni! 
Druga pesem poje o Rezi janki , ki 
tako rada plesala, da je na vse, 

tudi na mater in moža pozabila. 
1« 

Rezijani in Rezijanke v svojih nošah. 

Za spremembo: »rezijanko« plešejo 
oblačilih, v delovnem odmoru. 

Ko Cabalinkič citira, 
tedaj še mrtvi plešejo! 
Ta lepa moja citira 
je večkrat me premamila, 
da mater sem pozabila, 
oj mater in pa ljubega 
tam v dvoru pri Hopotovih. 
Rezijanka je tak ples, da še pari 

ne dotikajo, n i t i z rokami. Plesaje se 
ne vrtijo okrog, pač pa skačejo na
ravnost predse, od ene strani plesi
šča k drugi. Moški in ženska se pri
b l iža ta in spet odstopita — vse seve
da v plesnem d v o č e t r t i n s k e m taktu. 
Ob koncu se plesalci zvrste v venec, 
nekako naše »kolo«, in r i tm ično 
korakajo zdaj sem, zdaj tja. Plesne 
figure so dovolj zamotane. Le izvež-
bani tuji plesalci (npr. naši M a r o l -
tovci) znajo posnemati ples Rezija* 
nov. — Igra c i t i r je dosti monotona. 

drvarji in pastirice kar v vsakdanjih 

takt poudarjajo godci z močn imi 
udarci ob tla. Barvitost daje plesu 
pesem, pri mošk ih gestikulacija, žen
ske pa koketno drže kr i la v šir (glej 
na obeh sl ikah to držo) . 

In še ena pesem, k i jo pojo pri 
plesu le možje in fantje: 

Ti lepa moja rožica, 
jaz sem te zmerom ljubil, 
kako ti si mene zabila 
na to dobro, ki sem ti htil. 

Dober večer, dobro noč 
za spet se vidit drugo noč. 

Ko bi jaz bil vedel, 
da ena taka ti maš bit, 
jaz rajši bi te ustrelit, 
a nikolj s tabo rumonit. 

Dober večer, dobro noč 
za spet se vidit drugo noč. 
(rumonit — govorit) 



V predzadnji številki Glasa je bila izpuščena fotografija Moškega pevskega 
zbora z Zg. Bele, ki deluje v okrilju SZDL. 
Poleg fotografije dodajamo še podatke, ki jih je posredovala ZKPO Kranj in 
se nanašajo na zapisani stavek iz torkove, reportaže o zboru, da namreč 
»posredno dobijo kakšen dinar tudi od ZKPO«. Dejstva so naslednja: ZKPO 
Kranj nakazuje Kulturnemu aktivu z Zg. Bele 7000 din, poleg tega pa še 
posebej za zborovodjo 2500 din letno. Interna zadeva Kulturnega kluba ter 
moškega pevskega zbora SZDL pa je, kako si denar razdelijo. J. P. 

Leta 1968 zastavljeni program 
izgradnje šolskih objektov 

uspešno dokončan 
K r a n j , 19. 2. 1976 - Izvršni svet 

obč ine Kran j je na današn j i seji 
obravnaval poročilo koordinacijske

ga odbora za izgradnjo šolskih in 
vzgojno-varstvenih objektov v obči
ni K r a n j in poslušal razlago njego
vega predsednika Janeza Sušn ika . 
44-članski »gradbeni« odbor je bi l 
postavljen 1. 1968 z nalogo, da pri
pravi in izvede celotni zastavljeni 
program. L . 1970 je bil do detajjov 
pripravljen, izvedena javna razpra
va in maja je b i l že izpeljan refe
rendum za samoprispevek. V progra
mu je bila izgradnja 8 novih osnov
nih šol in 5 vrtcev ter adaptacija 
nadaljnih K) objektov. L a n i so se 
konča l a vsa dela po tem programu, 
po katerem je bilo zgrajenih vzgoj-
no-varstvenih in šolskih prostorov v 

površini 21.700 kv. metrov (ali skoraj 
5000 kv. metrov več kot je predvide
val program). 

V preteklih petih letih je bilo 
opravljeno izredno koristno delo, za 
kar je IS še posebej pohvalil celotni 
koordinacijski odbor, se mu zahval i l 
za dolgoletno p o ž r t v o v a l n o in uspeš
no opravljeno delo, za kar pa ni 
majhna zasluga tudi obeh predsed
nikov odbora M a r t i n a Košir ja in 
Janeza Sušn ika . 

In kateri so t i objekti? 
N a novo so bile zgrajene nasled

nje osnovne šole: Besnita, K o k r i c a , 
Nak lo , Orehek, Predoslje, Trboje, 
Vodovodni stolp K r a n j in Posebna 
osnovna šola v Kran ju . Skupna 
vrednost vseh navedenih objektov: 
65,5 mil i jona dinarjev. 

P a vrtci? Zgrajeni so bi l i naslednji 
vzgojno-varstveni zavodi: Bitnje , 
Cerklje, Klanec , Planina, S t raž i šče v 
skupni vrednosti 12,7 mil i jona din. 
Sledi l i so še pr iz idki k šo lam in V V Z 
ter razne adaptacije v vrednosti 25,8 
milijonov dinarjev — skupaj je bilo 
torej real iziranih 104 milijone a l i 
deset mil i jard in š t i r i s to mil i jonov 
starih dinarjev. S tem smo v kranj
ski občini za nekaj časa odpravil i 
bojazen za troizmenski šolski pouk. 
Še več! Omogočil i smo vsem učen
cem v občini enakovredna izhodišča 
šo lan ja : mesto in podežel je imata 
enake u č n e pogoje! In v tem je naj
večja vrednost vloženega denarja 
in opravljenega dela! 

I. S. 

Večer Prešernove poezije 
D P O Svoboda Š e n č u r je v petek, 20. februarja, pred skoraj prazno 

dvorano doma kulture Šenču r pr ipravi lo večer P reše rnove poezije, k i so 
ga, čeprav nekoliko pozno, posvetili slovenskemu kul turnemu 
prazniku. Rež i ra la sta S lav i ta Celjer in K a z i m i r Mohar , P reše rnove 
pesmi pa so reci t i ra l i : V inko Peternel, Bojan Pipan, Roman Peternel, 
S l av i t a Celjer, Cve tka Zerovnik in Kat i Kola r . F. E rz in 

Premiera komedije 
Jesenice — V soboto, 21. februarja, je bila na odru amaterskega 

gledališča na Jesenicah premiera komedije M i r a Š t e f anca Večna lovi
šča. Komedi jo si je ogledalo š t ev i lno jeseniško obč ins tvo . Rež i ra l a je 
Vera S m u k a v č e v a , predstavo pa je scensko in kostumsko zasnoval 
J o ž e Bedič. 

V komediji nastopajo Ivan Berlot, S tanka Geršakova , L id i ja 
Bi težn ikova , Bojan Dornik , Ta t jana Košir jeva, Magda Flandrova, 
Borut Verovšek, Igor Škr l j , M i l e Crnov ič in Boru t Zvelca. D . S. 

Poljšičani bodo obnovili pašnik 
Pred nedavnim so se sestali vašča-

ni-živinorejci s Poljšice v radovl j iške 
obč ine s predstavnikom kmetijske 
zadruge Bled in razpravljali o polj-
š iškem vaškem pašn iku , ki meri prek 
68 hektarov. Celotna površ ina sicer 
ni pašna , ker je na njej še vedno 
precej smrekovega gozda, nekaj po
vrš ine pa je skalnate. Vendar so že 
lani precej pašn ika očistili in zagno
j i l i , čeprav do paše še ni prišlo. 
Najbolj pa ovira pašo na tem 
področ ju trdovratna praprot, ki se je 
ne da tako hitro zatreti. 

N a zboru živinorejcev so se dome
ni l i , da bodo letos spomladi na paš
niku zgradili stajo za 60 glav govedi, 
napa ja t i šča ter ogrado. Stajo bodo 
zgradil i zato, ker se telice in mlada 
goved čez poletje ne bodo vrača le v 

hleve v vasi. Le molznice bodo ostale 
doma v hlevih. 

P a š n o pravico pa imajo Pol jš ičani 
tudi na planini Kranjske doline na 
Pokl juki , kjer so doslej tudi vedno 
pasli. Z ureditvijo novega pašn ika pa 
bodo pašo na planini Kranjske 
doline na jbrž opustil i , čeprav j i m 
pravica do te paše ne bo prenehala. 

N a zboru so izvol i l i tudi t r i dele
gate iz vaškega pašnega odbora za 
podpis pogodbe s K Z Bled. Sicer pa 
živinorejci upajo, da j im bo pri 
urejanju pašn ika pomagalo tudi 
Gozdno gospodarstvo Bled. Pred
vsem upajo na pomoč pri ureditvi 
ceste do staje. Sicer pa j i m je 
Gozdno gospodarstvo Bled doslej 
vedno pomagalo pri raz reševan ju 
raz l ičnih težav . J . Ambrož ič 

VS»# .smo .se v mladosti navduševali nad vragolijami Toma 
Sawyerja, skupaj z vnuki se hahljamo vsak večer ob risanki na TV 
ekranu, kjer si Disneyeva miš in mačka zmečeta v glavo vse mogoče 
in si sploh v naše veliko veselje naredita veliko hudega in še in še bi se 
lahko spominjali in naštevali ter se pri tem zavedali, da je vse lepo in 
prav, kadar se to dogaja drugim, ne nam. 

Kaj pa storiti, če se naenkrat takle Tom, poln mladostne energije, 
ki je ne ve kam usmerjati, pojavi pod našim oknom s sneženo kepo 
v roki. Cvenk, se sesuje steklo! Ha, ha, kako zabavno! Junaku pa ni 
dovolj, če se sesuje ena šipa. Za cilj so mu vsa stekla na bloku. Le nekaj 
stekel, ki jih zadene snežena kepa, vzdrži. Ko se zaradi žvenketa 
začnejo odpirati okna, jo paglavec pobriše. Debata o »teh naših otro
cih« se dokaj hitro zaključi, eno razbito okno res ni vredno veliko 
hrupa. 

Zabava s kepanjem 
Naslednji dan pa se, kdo bi si mislil, prizorček ponovi. Mali spet 

napada svojo »trdnjavo« s kepami in se verjetno razveseli vsakega 
zadetka v polno. Ne boste verjeli, igraje nadaljeval še naslednji dan. 
Snežna bomba, kije treščila v okno dnevne sobe, seje na srečo neučin
kovito razlezla po steklu. Skočili smo k oknu in še pravi čas zagledali 
našega »napadalca«, kako se krije za nizkim zidom. Zazdelo se nam je 
potrebno, da nanj vplivamo s prepričevanjem. Najstarejši v družini je 
stopil v shrambo, ki ima prav tako okno na oblegano dvoriščno stran. 
Še preden pa je utegnil okno v shrambi, strateško zelo nezanimivo, 
saj je ozko in z malo stekla, odpreti, se mu je pred obrazom sesulo 
na drobne koščke. »Bomba« je zadela r polno. Taktiko smo tako spre
menili in prijateljsko prepričevanje zamenjali za dejanja. No, mali 
nas ni čakal: ves nasmejan, zadovoljen zaradi toliko zadetkov, 
kasneje smo te zadetke sešteli in jih našteli šest, nam je celo pomahal 
in zaklical: »Na svidenje!« Nato je pobral svojo šolsko torbo in jo 
mahnil proti centru mesta. Tistega »na svidenje«, ki nam ga je pagla
vec zaklical tako dobre volje, smo se zares prestrašili. Nismo hoteli več 
nobenega »na svidenje«. Najhitrejši v družini je paglavca dohitel, mu 
vzel torbo ter mu jo »uslužno« nesel del poti, da sta se lahko medtem 
pomenila. Pogovor pa je tekel takole. 

Oškodovanec: »Greva kar takoj r šolo, da se tam pomenimo.« 
Paglavec: »Tam ni zdaj nilntgar, pravkar sem srečal razrednika.« 
Oškodovanec: »Potem te pa peljem na milico.« 
Paglavec: »Zaradi mene; moj ata je tam v službi.« 
Oškodovanec: »Poslali vam bomo račun za vseh šest razbitih 

stekel.« 
Paglavec: »Kar dajte, pri nas'denar res ni problem.« 
Osuplost je malo, kar lahko rečemo, da smo čutili, ko smo zvedeli 

za takle dialog. Nekje doma imamo listič z naslovom, ki smo ga našli 
v šolski torbi, ampak resnično ne vemo, kaj bi s tem. Najbrž bomo 
zbrali denar in naša okna na stransko ulico zamrežili. L . M . 

Dom na Lubniku 
ponovno odprt 
Škof j a L o k a — D o m na Lubn iku , 

k i je bi l zaprt od zače tka decembra 
lanskega leta, bo od sobote, 28. de
cembra, dalje ponovno nudil zato
čišče na jvne te j š im planincem. P rv ih 
š t i r ina j s t dni bosta lubniško planin
sko postojanko, tako kot že nekaj 
let, oskrbovala zakonca Bozovičar iz 
Škofje Loke, nato pa ju bodo zame
njali drugi oskrbniki. Člani škofje
loškega planinskega d r u š t v a se že 
dlje časa prizadevajo, da bi bi la koča 
na 1027 metrov visoki in izredno 
pril jubljeni izletniški točki nad 
Skofjo Loko stalno oskrbovana. D o 
Lubn ika je, če ni preveč visok sneg, 
mogoč dostop tudi pozimi. Cesta iz 
Škofje Loke prot i Breznic i je 
n a m r e č p lužena , od Breznice do 
vrha L u b n i k a pa je le še nekaj deset 
minut hoje. -jg 

Na Bledu društvo 
za podvodno 

dejavnost 
Ze dve leti na Bledu deluje dru

š tvo za podvodno dejavnost, ki ima 
okrog 35 članov. Nekaj j ih je z Ble
da, večina pa z okolice vse tja do 
Jesenic. Dejavnost d r u š t v a je usmer
jena predvsem na podvodno orienti-
ranje in fotografiranje pod vodo. N a 
morju pa se urijo v podvodnem ribo
lovu. 

Lan i je d r u š t v o organiziralo tečaj 
za podvodno dejavnost, ki ga je 
uspešno konča lo deset č lanov. Izpo
polnjevali pa so tudi opremo, tako 
da imajo zdaj po tap l j a ško opremo 
za 15 č lanov . Potapljanje vadijo vse 
leto; tudi zdaj, ko je Blejsko jezero 
napol zamrznjeno. Vsako nedeljo se 
n a m r e č potapl|a)o pri hotelu Top
lice. 

N a nedavnem občnem zboru pa so 
se dogovorili, da bodo na Bledu blizu 
jezera uredili svoj prostor za 
opremo. Za predsednika d r u š t v a so 
ponovno izvol i l i Franca Pelka, za 
tajnika pa J o ž e t a Konca . Slednji je 
izdelal tudi posebno ploščo, s po
močjo katere se je moč dobro orien
tirati pod vodo. H. Hlenkuš 

Struževčani želijo varen 
priključek na glavno cesto 
K r a n j , 17. 2. 76 - Ob pr i l ik i 

obravnave d r u ž b e n e g a n a č r t a obči
ne K r a n j za leto 1976 je prišlo do 
izraza več dodatnih vprašan j za po
ročevalce in več zahtev krajanov, k i 
j i h je nujno treba urediti in reši t i v 
okviru tekočih a l i pa dodatnih sred
stev K S S t r u ž e v o . M e d te zahteve 
moramo vsekakor na prvo mesto 
napisati varen cestni odcep proti 
S t r u ž e v e m oz. varen dostop Stru-
ževčanov (pešcev in voznikov) na 
glavno cesto. Danes odcep na 
K o r o š k o cesto ni varen, in je bilo na 
tem mestu že več prometnih nesreč. 
Z n a r a š č a n j e m poletnega tu r i s t i čne 
ga prometa pa n a r a š č a j o tudi mož
nosti, da slej ko prej doživijo nesrečo 
novi vozniki , lahko pa tudi otroci, ki 
dnevno p rečka jo Koroško cesto pri 
svoji hoji v kranjske šole. Drugo, kar 
so opozoril i ude leženc i sestanka, je 
nujna potreba, da komunalno po
djetje K r a n j namesti kovinsko 
ograjo ob občinski cesti v smeri 

Preizkus znanja 
za voznike 
traktorjev 

Po do ločbah novega republ i škega 
zakona o varnosti cestnega prometa 
morajo voznik i traktorjev opravit i 
preizkus znanja. Vozniško dovolje
nje za vožnjo kmetijskega traktorja 
bo lahko pridobil kandidat z dopol
njenimi 15. leti starosti. Vozniško 
dovoljenje za vožnjo motornih vozil 
kategorije B , C in D daje vozniku 
tudi pravico vozi t i kmetijski t raktor 
v javnem prometu. Stara vozniška 
dovoljenja za vožnjo vozi l katego
rije F pa bodo zamenjavali do 31. 
decembra letos. 

N a te novosti so se v Kmet i j sk i 
zadrugi Medvode dobro pripravi l i . V 
sodelovanju s kmetijsko t e h n i č n o 
komisijo pri Mes tn i zvezi organizacij 
za t e h n i č n o kul turo bodo pr ipravi l i 
več tečajev, tako da bodo vsem kan
didatom omogočil i pridobitev ust
reznega potrdila. -fr 

I K O S A , pr ibl . dolž ine 150 m, zaradi 
varnosti voznikov, pa tudi prebival
cev hiš pod samo cesto. 

Imajo še druge nač r t e , k i j i h pa 
bodo menda rešili kar sami: z želez
nico bi radi uredil i varnejš i prehod 
za delavce, k i dvakrat dnevno hodijo 
preko železniškega mostu čez Savo 
na delo v Iskro, Tekst i l indus in 
Savo. N a mostu n a m r e č manjka 
večje š tevi lo plohov (tako kot na 
okroglanskem mostu, k i veže vas z 
Exotermom) in je vsak prehod 
smrtno nevaren. O pobudi mladine, 
da bi se ob Savi pod železniškim 
mostom uredil prostor za rekreacijo, 
pa trenutno samo šele razmiš l ja jo . 

I. S. 

Zadnjič smo pisali, da je sneg na 
Gorenjskem povzročil precej težav v 
prometu. No, glavne ceste so zdaj že 
več ali manj očiščene. Številne 
nevšečnosti zaradi snega pa so še v 
naseljih in tudi v mestih. Tako tudi 
v Radovljici, kjer je bilo konec 
minulega tedna še največ prostora 
za pešce na cesti. — A. Ž. — Foto: 
F. Perdan 

Kako smo se včasih »dričali«? 
M l a d i m je danes beseda dr ičan je 

na jbrž več al i manj neznana. K a j 
pomeni? Gre za sankanje in vseh 
vrst s m u č a n j a . Danes temu bolj 
moderno rečemo rekreacija na sne
gu. K o t rečeno, smo včasih temu 
rekli dr ičanje . In kako smo se dri
čal i? 

Dr ičan je je bilo poznano med 
obema vojnama in še nekaj let po 
zadnji vojni. S m u č e m smo takrat 
rekli kar dilce. Vaški kolarji so j i h 
izdelovali iz jesenovega lesa. Mnogi 
pa so j i h iztesali kar sami in t a k š n i m 
smo rekli došce. N o , tovrstnih smuč i 
danes ni več. Za navezo je bil takrat 
ob iča jno širok stremen, z žeblji pri
trjen ob straneh na smučke . Šele čez 
čas se je začelo pojavljati že lezno 
okovje in navadna stremena so za
menjala š ivana z železno natezno 
spono (šnola imenovana). (Zanimivo 
je tudi to, da so bile včasih zime bolj 
dolge (vsaj danes se nam zdi tako). 
Sneg je skoraj po pravilu zapadel že 
decembra. K a r precej ga je natreslo 
in mraza je bilo dovolj. K a r tja do 
marca je obležal v dolini. V hribe 
(tako kot danes) tako al i tako nismo 
hodil i s m u č a t . 

V šolo smo hodil i vsak dan razen 
ob nedeljah in praznikih. Razen tega 
pa smo otroci moral i pomagati pri 

spravljanju drv in krmljenju živine. 
Zato pa smo potem vsako prosto 
urico dobro izkor is t i l i za dr ičan je . 
V s i hr ibčki in strmine so bi l i posuti 
z mal imi skakalnicami, iz snega na
rejenimi. Skaka l i smo tudi 15 me
trov daleč. In posebno ob nedeljah 
nas je bilo na d r i čan ju vse polno. 

P r i navezi s m u č k so bile noge gib
ljive in prožne . In kljub mnogim 
padcem ni bilo veliko zlomov. Razen 
tega t a k š n o dr ičan je tudi n i bilo 
drago. In tudi pr i sankanju je bilo 
tako. Hod i l i smo na sankanje s hiš
n imi sanmi ( s amotežn i cami ) , peš, 
celo do Zatrn ika , kjer smo se v 
Frčkovi restavraciji malo oddahnil i . 
S ta re j š i pa so tudi zaplesali. Potem 
smo se vsi razpoloženi spustil i nazaj 
proti Gorjam. 

Takra t je s konjsko vprego vozilo 
les s Pokljuke tudi po šes tdese t voz
nikov (furmanov) na dan. Za nj imi 
so se vlekle globoke tirnice (glajžne) . 
T u d i do 20 centimetrov so bile glo
boke zaradi t ežk ih furmanskih sani 
(imenovanih š l i te) . V t a k š n a tirnice 
smo usmerili sani in tudi po šest nas 
je sedlo nanje. Sani so same s pre
cejšnjo hitrostjo drsele v dolino in 
j i h ni bilo treba krmar i t i . 

Danes hr ibčki in strmine v vasi
cah v okolici Bleda oziroma Gori j 

samevajo. Mladež in s ta re j š i so 
opremljeni z oblekami še najbolj po
dobnimi astronavtskim. Noge so 
okleščene v t ežke čevlje (pancerje) 
in negibljive na s m u č e h . Po moje se 
s t a k š n o opremo ne da s m u č a t i tako 
sproščeno , kot smo se včasih dričali . 
N e vem, kako b i danes tako oprem
ljeni »vitezi« smuča l i , če ne bi bilo 
žičnic in drugih prevozov. Peš ne bi 
daleč prišli. Je p a č tako. Pos ta l i smo 
moderni in po svoje bi lahko rekel 
razvajeni; da ne rečem, da je dan
danes s m u č a n j e n a j v e č k r a t svoje
vrstna modna revija. Pogosto n i t i n i 
najbol j /pomembno, kako se boš s 
s m u č m i spustil po bregu, m a r v e č a l i 
si okleščen (oklenjen) od pet do 
glave pb zadnji modi. Skratka , nek
danje svojstvene preproste sprošče
nosti ni več. Prav zato pozdravljam 
množ ične s m u č a r s k e pohode (ime
novane t r im tekmovanja); k i bi j i m 
sicer lahko tudi rekli dr ičanje . Prav 
je tako. Če že d rugače poimenujemo 
razgibavanje in sproščenos t , je po
membno predvsem to, da se v d a n a š 
njem modernem času telesno (in 
tudi d rugače ) res razgibamo, ne pa 
da se vežemo v oklepe srednjeveških 
vitezov. Ne nazadnje t a k š n a utes
njenost danes sploh ni "poceni! 

J . Ambrož ič 



mali oglasi • mali oglasi 
prodam 
Prodam P O L I R N I S T R O J za 

kovine. Telefon 064-61-830 1078 
Prodam dva P R A Š I Č A za zakol . 

Žeje 6 1112 
Prodam K R A V O za v skrinjo a l i 

zamenjam za mlekarico. Sp. B i t 
nje 22 1113 

Prodam J A B O L K A voščenke . 
Križaj , Sv. D u h 21, Škofja L o k a 

1114 
. Prodam » D R A K S E L « z motor
jem 2 K M . J a n š a , R ibno 27, Bled 

1115 
Prodam mlado K R A V O s telič

kom ali brez. Sp. Bitnje 18 1116 
Prodam manjšega K O N J A in voz 

Z A P R A V L J I V C E K . J e š e t o v a 33, 
, Stražišče, K r a n j 1117 

Ugodno prodam rabljeno S P A L 
N I C O in D N E V N O S O B O . Infor
macije: Rakovec, Zupanč ičeva 35, 
Kranj 1118 

. Prodam polovico al i č e t r t K R A 
V E . Podbrezje 54 1131 

Prodam B O J L E R , 80-litrski, in 
Prsno B A N J O s pipo. P r a š e 8, K r a n j 

1132 
Za globok O T R O Š K I V O Z I Č E K 

zamenjam R R T E L E V I Z O R al i 
Plinski Š T E D I L N I K al i o t roško PO
S T E L J O . Ponudbe pod »Voziček« 

1133 
Prodam 4 kub. m suhih bukovih 

D E S K , 50 mm in 1000 kg betonskega 
železa 12 mm. Kunš ič , Kropa 125 

* 1 1 3 4 

I rodam tr i leta star, črno-bel i 
T E L E V I Z O R I S K R A P A N O R A 
M A . H rast je 156 1136 

vozila 
Prodam M O T O R za zastavo 750 

Pfi generalni. Homan, Kidričeva 11, 
Škofja Loka 1092 

Prodam Z A S T A V O 750, letnik 
1971. Prevodnik T o m a ž , P u š t a 
Okolja Loka 

Prodam A U D I 60. Poizve 
avtokleparju Preše rnu , Lesce 

Prodam Z A S T A V O 750, 
1968, prenovljen. Jus t in 
Sebenje 14 

Prodam F I A T 750, letnik 1970,"na 
kredit m globok O T R O Š K I V O Z I 
Č E K . Radovlj ica, P re še rnova 

98, 
1119 

se pri 
1120 

letnik 
Franc, 

21 

11 
1122 

stanovanja 

Fant in dekle iščeta prazno S O B O 
in kuhinjo krjerkoli na Gorenjskem. 
P l a č a t a po 1000 din mesečno. Piše te 
lahko na naslov: Gosak Mar i j a , 
Tovarna E l a n , Begunje 1123 

posesti 
Stare j šo , enonadstrppno, dobro 

ohranjeno H I Š O v bližini Kran ja 
prodam. Ponudbe pod »Vseljivo 
takoj« H24 

Močnejši 
od strahu 

Gl. vi.: Michel Buquet, Michel Con-
8tantin in Mari lou Tolo 
i i i 

francoska kriminalka Močnejš i od stra
hu bo gotovo zadovoljila bolj zahtevne gle
dalce, kajti film ima vse kvalitete, ki se 
zahtevajo in so sploh potrebne za preprit'-

^ U ' V o predstavljanje zvrsti: napeto zgodbo, 
olnamtfno dogajanje, č u s t v e n e in akcijske 
konflikte, nenavadnost in presenetljivost, 
pa tudi zadovoljiv zaključek. 

Kljub omenjenim kvalitetam pa se delo 
Ponaša se z bolj pomembnimi sporočili , 
kakor je le zadovoljitev obrtne plati 
kriminalnega filma ter akcijske zadostitve 
gledalcu. Poskus, združiti ps iho loško anali
zo in družbeno kritiko v okvirju kriminalke, 
s e je pravzaprav posrečil. 

Konflikt med ljudmi je jasno prikazan 
ter je motiviran. Kriminalci so kriminalci, 
brez solzavega opravičevanja in iskanja 
vzrokov, zakaj so to postali. Naloga pslicije 
Je. da iztrebi vse kvarne elemente in da ščit i 
»navadne« državljane, le-ti pa v stiski s 
svojim osebnim junastovm prekršijo pravila 
'gre. Zaključek bi lahko bil sentimentalen, 
a je filmsko tako prikazan, da pri
sostvujemo na novo odkritemu tipu junaka, 
družinskega č loveka, nehote vpletenega v 
8ang8trsko računico, ki se za rešitev družine 
(talci) da zavestno ustreliti. 

S pomočjo prepričljivih igralskih pred
stavitev, in zlasti s pomočjo kamere, 
r az i8kujoče in ustvarjajoče, razširjajo Fran-
C 9 Z ' s filmom MočnejSi od strahu običaj-
juStvo najbolj priljubljene filmske zvrsti — 
kriminalko, ki pa je Se vedno zamejena v 
nespremenljive zakone zvrsti: napeta zgod
ba itd. J. PoStrak 

Jjdaja CP Glas, Kranj, Ulica Mose 
Pijadeja 1. Stavek: GP Gorenjski 
tisk Kranj, tisk: Združeno podjetje 
Ljudska pravica, Ljubljana, Kopi
tarjeva 2. - Naslov uredništva in 
uprava lista: Kranj, Mose Pijadeja 
t- - Tekoči račun pri SDK v Kra
nju številka 51500-601-12594 - Te
lefoni: glavni urednik, odgovorni 
urednik in uprava 21-190, uredni
štvo 21-835, novinarji 21-860, malo-
oglasni in naročniški oddelek 
21-194. - Naročnina: letna 140 din, 
Polletna 70 din, cena za 1 številko 
1.50 dinarja. — Oproščeno promet
nega davka po pristojnem mnenju 

421-1/72. 

K u p i m enosobno S T A N O V A N J E 
al i G A R S O N J E R O v Kran ju ali 
bližnji okolici . Ponudbe pošl j i te z 
navedbo cene pod šifro »P lačam 
takoj« 1125 

prireditve 
OO Z S M S P R E D O S L J E prireja 

dne 28. februarja 1976 P U S T O V A -
N J E . Igra ansambel S I J A J . Za 
j edačo in pijačo poskrbljeno. Maske 
zaželene. Vabljeni 1126 

G O S T I Š Č E N A L E T A L I Š Č U v 
Lescah prireja V E S E L O P U S T N O 
R A J A N J E . V soboto, 6. 3., in ne
deljo 7. 3., pa Z A B A V O S P L E S O M 
v okviru dneva žena. Rezervacije 
sprejemamo vsak dan, razen torka. 
Vse dni vas bo zabaval N A R O D N I 
Z A B A V N I T R I O . Vljudno vabljeni! 

1127 

najdeno 
V če t r t ek , 19. 2. 1976, sem našla 

žensko zapestno U R O v Tavčar jev i 
u l ic i v Kran ju . Dobi se pri Roblek, 
Preddvor 115 1128 

Zatekla se je č r n a P S I Č K A z belo 
liso pod vratom. Rodine 9, Žirovnica 

1129 

ostalo 
Kmečki fant, z man j šo kmetijo, 

star 33 let, želi spoznati sebi pri
merno dekle. Ponudbe oddati pod 
»Zenitev« 1130 

dežurni veterinarji 
OD 27. F E B R U A R J A 
DO 5. M A R C A 1976: 
T E R A N Janez, dipl. vet., 
K r a n j , * V r e č k o v a 5, telefon 
21-798 za o b č i n o Kranj; 
PIPP Andrej, dipl. vet., Šk . 
Loka, Partizanska 37, tel. 
60-380 za o b č i n o Šk. Loka; 
ČOP Boris, dipl. vet., Lesce, 
Dacarjeva 5, tel. 75-606 za 
o b č i n i Radovljica in Jese
nice. 
Centralna d e ž u r n a s l u ž b a 
25-779 Kranj . 

kino 
Kranj C E N T E R 
24. februarja Franc. !>arv. krim. MOCNK.JSi 

OD STRAHU ob 16., I K. in 20. uri 
2.r). februarja premiera franc. barv. D O G O 

D E K V A V T O C A M P I J ob 16., 1«. in 20. uri 
2b\ februarja amer. barv. pust. M 0 2 Z 

ZLATO P I Š T O L O ob Ki., 1H. in 20. uri 

Kranj STORŽ IC 
24. februarja franc. barv. T H O M A S ob 16., 

18. in 2 0 . uri 
25. februarja franc. barv. U M R E T I O D L J U 

BEZNI ob 16., 18. in 20. uri 
2«. februarja franc. barv. D O G O D E K V 

A V T O C A M P U ob 1«.. 18. in 20. uri 

Tržič 
24. februarja franc. barv. U M R E T I O D 

LJUBEZNI ob 18. in 20. uri 
2.r>. februarja amer. barv. vestern N E Z N A N I 

ZAŠČITNIK ob 18. in 20. uri 
26. februarja amer. barv. vestem N E Z N A N I 

Z A Š Č I T N I K ob 18. in 20. uri 

Kamnik DOM 
24. februarja it al .-špan. barv. vestem V A L -

D E Z O V I K O N J I ob 18. uri 
2f). februarja ital.-špan. barv. vestem V A L -

D E Z O V I K O N J I ob 18. in 20. uri 
20. februarja angl. barv. vojni Z A D N J I 

n r n . E i t . i E v l D N E V I ob 18. in 2 0 . uri 

Škofja Loka SORA 
24. februarja holand. barv. dok. O P I C A I N 

S U P E K O P I C A ob 20 uri 
25. februarja holand. barv. dok. O P I C A I N 

S U P E K O P I C A ob 18. uri, franc. barv. krim. 
N A S L E D N I K ob 20. uri 

2ti. februarja tram. barv. krim. N A S L E D 
N I K ob 20. uri 

Železniki O B Z O R J E 
25. februarja amer. barv. vestem Z A N I ) Y J E -

V A N E V E S T A ob 20. uri 

Radovljica 
24. februarja amer. korneri. N A J M O L J S M E 

Š E N Č L O V E K N A S V E T I I <.I> 2 0 . uri 
25. februarja amer. barv. pust. L O V Z A Z L A 

T I M I 10 L A M I ob 20. uri 
2<i februarja »mer. komed. N A J M O L J S M E 

Š E N Č L O V E K N A SVETU ob 2 0 . uri 

Bled 
24. februarja ital. barv. AMAKCORU -

S P O M I N J A M SK <>b 2 0 . uri 
25. februarja ital. barv. A M A K C O K D - S P O 

M I N J A M S E ob 20. uri 
2<>. februarja amer. barv. pust. L O V . Z A Z L A 

T I M I I C . L A M I ob20. uri 

Jesenice RADIO 
24. februarja amer. barv. drama C A M P E K 

J O H N ob 17. in 19. uri 
25. februarja franc. barv. C S pust. B U L E 

V A R RUMA ob 17. in, 19. uri 

Jesenice PLAVŽ 
24. februarja ital. barv. erot. C V E T 1001 

N O C I ob 18. in 20. uri 
26. februarja ital. barv. komed. U P O R N I 

P R O F E S O R ob 18. in 20. uri 

Kranjska gora 
25. februarja amer. barv. drama C A M P E K 

J O H N ob 1K. in 2 0 . uri 

gledališče 
T O R E K , 24. februarja, ob 19,30 /.a red P R E 

M I E R S K I - I. Cankar: HIŠA M A R I J E 
P O M O Č N I C E ; 

S R E D A . 25. februarja, ob 19.30 /a red 
S R E D A - I Cankar: HIŠA M A K I J E PO 
M O Ć N I C E . 

Kmetijsko živilski kombinat Kranj z n. sol. o. 
TOZD Komercialni servis z n. sol. o. 
enota Agromehanika Kranj, Cesta J L A 2/1 
tel. 23-485, 24-778 

Nudimo vam: 
- samonakladalna prikolica P I R A T 15 39.000 din 
- trosilec hlevskega gnoja K R P A N 30-V 32.000 din 
- čelni t raktorski nakladalec U Č N - T E Ž A K - 8 

15.070 din 
- ob rača ln ik sena F A V O R I T 220 10.200 din 
- ob rača ln ik M A R A T O N - 140 B za kosilnice 6500 din 
Cene franco proizvajalec 
- trosilec umetnega gnoja V I C O N s kardanom 6500 din 
- sadilec krompirja z okopalnikom in osipalnikom K Z K 

13.000 din 
- izkopalnik krompirja V V U H L M A U S 24.000 din 
- t raktor U R S U S C-355 - 43 K M 73.600 din 
- t raktor D E U T Z 4006 - 40 K M 

Kmetovalci! 

Poleg omenjenega asortimenta vam nudimo vse v rs te 
pr ik l jučkov za S T A N D A R D traktorje, kakor tudi vse 
vrste t raktorskih in avtomobilskih gum. 

Nadalje vam nudimo 
traktorje 
P A S Q U A L I - T O M O V I N K O V I Č 15 in 18 K M 
z vsemi možnimi pr ikl jučki za dinarska sredstv 
na kredit do 50 % za 2 leti 
Sprejemamo naroč i l a za traktorje P A S Q U A L I 
- T O M O V I N K O V I Č 21 in 30 K M 

Omenjeni traktorji so iz novega proizvodnega 
programa T O M O V I N K O V I Č 
Rezervni deli so zagotovljeni! 

Informacije in pojasnila za zgo
raj navedeni program dobite v 
prodajalni na Cesti JLA 1, 
Kranj, telefon 24-778. 

VDUSUL 

KRANJ u$eA 

v

 l n veliKosti 
Blagovnici Kokra, Kranj 
Veleblagovnica Globus, Kranj 

Odbor za medsebojna 
razmerja delavcev 
osnovne š o l e 

Ivan Tavčar 
Gorenja vas 

razpisuje naslednje delovno 
mesto s polnim delovnim 
č a s o m za n e d o l o č e n č a s : 

1 kuharice — 
snažilke 
na p o d r u ž n i č n i š o l i 
Sovodenj 

Pogoj: polkval i l ic i rana kuha
rica. 
Rok prijave: 7 dni po 
objavi. 

Aerodrom Ljubljana — Pula 
TOZD Kranj - Pula, Gostinstvo 
in turizem Brnik, 
ponovno razpisuje 
natečaj 
za zbiranje ponudb za rušenje 
in odvoz stavbe — kmečkega 
mlina v Dvorjah, p. Cerklje 

Rok za prijavo ponudb je K) dni od objave na teča ja . 

Ponudniki lahko dobijo p o d r o b n e j š e informacije na Aerodromu 
Ljubljana — Pula, T O Z D Gostinstvo in turizem, 64210 Brnik. 

Ponudniki bodo v 20 dneh pismeno obveščeni o izidu na t eča j a . 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi moje drage žene in nase dobre mamice 

Katarine Vidic-Špančeve 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo sprendjali na njeni zadnji poti, pokloni l i vence in cvetje ter 
nam izrazi l i sožalje. Iskrena hvala celotnemu osebju internega oddelka splošne bolnice Jesenice za 
več le tno zd ravn i ško nego pokojnice, dr. V i d i Roje, dr. M i r u S t o m a t o v i č u , pevcem, V i d i Mat ičevi za 
govor ob odprtem grobu in gospodu župn iku za obred. Posebno se zahvaljujemo sosedom Orečni-
kovim, Resmanovim, Koka l j ev im in Pavlen ičev im za vsestransko pomoč in vsem, k i ste nam 

kakorkol i pomagali v teh težkih dneh. 

Žalujoč mož Jože , sinovi Silvester, Slavko, Jože , Andrej in Albert , hče rke M i r a , K a t i , Mar t i na in 
Helena z d r u ž i n a m i . 

Selo pri Žirovnici , 20. februarja 1976 

sssa 
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Najboljši smučarji Olimpije, 
drugi Alpetour 

tovarna obutve 

V naših prodajalnah 
že lahko izberete modele 
za pomlad. Posebno boste 
zadovoljni z ženskimi salonarji 
z usnjenimi podplati. 

Akcija za večjo prometno 
urejenost krajev 

T u r i s t i č n a /veza Slovenij i ' organi
zira v le tošnjem letu akcijo Izbi
ramo najbolj prizadevni tu r i s t ičn i 
kraj v Slovenij i ; tej akciji pa-se je 
priključil še republiški svet za pre
ventivo in vzgojo v cestnem pro
metu s prometno varnostno akcijo 
Prometna urejenost krajev. Akc i j a 
ima namen spodbuditi k permanent
ni prometno tehnični urejenosti na
selij, kar naj bi prispevalo k zmanj
ševanju prometnih nesreč v naseljih. 
V akciji , ki naj bi bila organizirana 
po načelu d r u ž b e n e samozašč i t e ob
čanov v cestnem prometu, bi z nosil
cem celotne akcije, to je tu r i s t i čn imi 
d ruš tv i po obč inah sodelovali občin
ski organi za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu, A M D , ZŠAM, 
P M in O M , šole, d r u š t v a prijateljev 
mladine, Z S M , krajevne skupnosti, 
občinski organi za notranje zadeve, 
občinske komunalne s lužbe za ceste 
in promet, cestna podjetja, delovne 
organizacije in druge organizacije, ki 
izvajajo prometne ureditve. 

Akci ja , ki naj bi v vsaki občini po
tekala po lokalnem programu, naj bi 
trajala celo leto oziroma ča sovno 
odvisno od akcije Izbiramo najbolj 
prizadevni tu r i s t i čn i kraj; po potrebi 
pa bi lahko trajala še dlje, dokler ne 
bi bila dosežena t a k š n a t e h n i č n a 
urejenost kraja kot jo zahteva da
našnj i promet in varnost krajanov. 
V akciji naj bi se zavzeli predvsem 
za sp lošno prometno urejenost kraja 
ter t e h n i č n o ureditev tranzitnega in 
lokalnega prometa. 

Akc i j a za prometno urejenost kra
ja pa ne more mimo povečane skrbi 
za dodatno prometno vzgajanje in 
izobraževanje krajanov. Pr i tem naj 
bi bilo še posebej poudarjeno varo
vanje prometnih znakov, boj proti 
onesnaževan ju okolja, proti nepo
trebnemu hrupu in dimu in k o n č n o 
je pomembtia tudi etika udeležencev 
V testnem prometu, kar še posebej 
velja za pešce, kolesarje, voznike 
Vpreg in voznike motornih vozi l . 

L. M . 

Stari vrh — XXXI državno prvenstvo v 
alpskih smučarskih disciplinah /a č laniee in 
elane, ki na je na zasnežen ih strminah Starega 
vrha pripravil smufarški kitih Alpetour i/ 
Škofje Loke. pokrovitelj pa je bila ljubljanska 
Nama. je uspelo v vseh pogledih Prvenstvo je 
predvsem pokazalo, da imamo i elo vrsto 
mladih in nadarjenih tekmovalcev — »najsta 
rejšemu« državnemu prvaku je komaj I!' let. 
najmlajšemu pa le I") - ki so se sposobni že v 
najbližji prihodnosti, morda že na letošnjem 
evropskem mladinskem prvenstvu uveljaviti 
tudi v mednarodni areni. 

Slovesna otvoritev državnega prvenstva je 
bila v četrtek zvečer pred zgradbo škofjeloške 
Name. Zbranim tekmovalcem, športnim delav
cem m drugim udeležencem svečanost i je 
najprej spregovoril predsednik prireditvenega 
odbora državnega prvenstva in mednarodnega 
prvenstva Jugoslavije Zdravko Krvina, nato pa 
so vsi prisotni počast i l i spomin na nedavno 
preminulega člana sveta federacije in čas tnega 
občana ohčirie Škofja Loka. Honsa Ziherla. ki 
se je odzval povabilu, da bi bil častni predsed
nik priredil v e. 

Smučarski delavci Alpetoura so imeli v 
zadnjih dneh obilico dela s pripravo prog za 
tekmovanja. Stari vrh namreč prekriva debela 
s n e ž n a odeja. Zato je Škofje ločanom v pomoč 
prihitela tudi ekipa pripadnikov J L A , ki jo je 
vodil podpredsednik prireditvenega odbora in 
njihov vojaški s tareš ina Srečko Tušar. Fantje v 
sivih uniformah in člani SK Alpetour B O , res 
lahko rečemo, odl ično opravili svojo nalogo. 

Na državnem prvenstvu na Starem vrhu, je 
sodelovalo 95 tekmovalcev i/, dvajsetih klubov 
iz SK Slovenije, Kosne in Hercegovine. Hrvat
ske in Makedonije. 

POZD 
Orodjar s t vo 
Šenčur, Mlakarjeva 63 
zaposli takoj 

K V rezkalca 
K V orodjarja 
VK orodjarja — 
vodje delavnice 

OD po dogovoru. 

Za večjo 
varnost 

v prometu 
Po predlogu delovne skupine ko

misije za propagando in gradivo ho 
republiški svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu razprav
ljal o programu celoletne akcije Več 
prizadevanja za prometno varnost 
občanov. Akc i j a ima predvsem na
men poživiti in popestriti delo občin
skih organov za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu in tudi vseh dru
gih institucij kot so šole, podjetja, 
krajevne skupnosti itd., s tem pa bi 
seveda neposredno povečali ludi 
varnost ljudi v prometu. V akciji , ki 
bi imela tudi tekmovalni z n a č a j , bi 
predvsem upoš teva l i organiziranost 
občinskih organov za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu, organi
zacijo in izvajanje republ iških in 
drugih prometnih akcij ter seveda še 
druge oblike dela z otroki, mladino 
in odraslimi udeleženci v prometu. 
Po predvidevanjih naj bi bil podro
ben program akcije in pravila o 
vrednotenju dela udeležencev pri
pravljena v le tošnjem letu, tako da 
bi akcija stekla I. januarja PI77. 

nesreče 
Zadel pešca 

V petek, 20. februarja, ob 16.4(1 se 
je na Delavski cesti v Kran ju pri
petila prometna nezgoda. Voznik 
osebnega avtomobila Ivan Jane (roj. 
1944) iz Kranja je peljal po Delavski 
cesti od samskega doma Tekst i l in-
dusa proti križišču z Zasavsko cesto. 
V bližini hiše š t . 43 je zaradi 
nepazljivosti zapeljal na skrajni 
desni rob vozišča in tam zadel Stani
slava Cudermana (roj. 19:50) iz 
Kranja , ki je s hčerko Alenko hodil 
po desni strani ceste. V nesreči je bil 
Stanislav Cuderman huje ranjen. 

Trčil v hišo 
V nedeljo, 22. februarja, oh 1.1.30 

se je na regionalni cesti v Lahnvčah 
pripetila prometna nezgoda. Vo /n ik 
osebnega avtomobila Ivan K u h a r 
(roj. 1958) iz Lahovč je peljal od 
gostilne Zaje proti domu brez 
vozniškega izpita in z neprimerno 
hitrostjo. Zato ga je na delno zasne
ženi cesti začelo z a n a š a t i in je trčil v 
vogal hiše št . 28. N a vogalu hiše je 
tedaj stal 6-letin i Rok Galun; ko je 
otrok videl, da z a n a š a avtomohil 
ravno vanj, je stekel proč, pri tem pa 
padel in se ranil . b. M . 

Jožica Gortner 

Polona Oblak 

Tekmovale i so se najprej v petek dopoldne 
podali na smuk progo Zaradi goste megle, ki je 
prekrivala spodnji del starovrških strmin, je 
bilo tekmovanje kar štirikrat prekinjeno. 
K o n č n o je padla tudi odločitev, da prav tako 
kot tekmovalke tudi tekmovalci vozijo le en 
smuk. Na 2300 metrov dolgi progi s 590 metri 
viš inske razlike in z 21, vratci je med tekmoval
kami z. veliko prednostjo /.magala 1H letna 
Jožica (lortner iz Železnikov, ki je letos le 
nekajkrat dokazala, da se razvija v odl ično 
vozačicu smuka. Več kot za štiri sekunde je 
pustila za sabo drugouvrščeno Radovlj ičanko 
Pikonovo. Med moškimi pa je v smuku 
presenetil Mariborčan, član SK Branik Andrej 
Kečnik. Za sabo je pustil tudi oba »olimpijca« 
Andreja Koželja in Ajdina Paftoviča. 

Sobotni veleslalom je ponovno prinesel pre
senečenja . Prvi favorit Bojan Križaj je odlete! s 
proge in odstopil. Toliko bolj veselo pa je bilo 
po končanem tekmovanju v taboru Alpetoura. 

Sankanje 
pionirjev 

V soboto, 21. februarja, je bilo v Zg. Bcsnici 
pri Kranju IV. obč insko prvenstvo in IV. pionir
sko prvenstvo za prehodni pokal dr. Franceta 
Prešerna v sankanju na naravni progi pri Slapu 
Š U M v Zg. Besnici. Prireditelja tega tekmova
nja sta bila občinska zveza D P M Kranj in 
Sankaški klub Triglav Kranj. Vabljene so bile 
vse osnovne šo le obč ine Kranj, I oda žal se temu 
vabilu niso odzvale vse šole. Najbolj sla B C \ ' 
kazali dve šoli, in to osnovna šola Lucijami 
Seljaka iz Stražišča in osnovna šola Predoslje. 
Pokal je Osvojila osnovna šola Lucijana 
Seljaka, ki je bila obenem tudi najbolj zastopa
na po števi lu. Vseh tekmovalcev je bilo okoli 
70. 

REZULTATI; starejše pionirke: I. Pod 
logar Cveta. :I.17,!»; 2. Sušnik Martina l,2«,l; .'t. 
Sušnik Damjana 3,46,3; 4. Kihtaršič Sonja 
4,01,2; •>. Valenčič Marija 4,03,3 (vse os. šoja 
Lucijana Seljaka). Mlajše pionirke: I. Pogač
nik Branka t.dH.T; 2. Burgar Irena 3,27,0; 3, 
Berce Tatjana J .2H.8; 1. Potočnik Nada .'5..1I.2; 
5. Sušnik Marjeta .'t..'(7,0 (vse os. šola Lucijana 
Seljaka). Starejši pionirji: 1. Ristič Dragan 
1,95,4 (OŠ Staneta Žagarja); 2. Potočnik Anton 
2,.r>r),7 (os. šola Lucijana Seljaka); 3. Kostovski 
Dragan 2,55,!» (os. šo la Franceta IVešerna); 4. 
1'eg.in Darko 2,62,6 (os. šola Lucijana Seljaka); 
5. Mihelč ič Brane 2,H7,(i (os. šola Franceta Pre-
fterna), Mlajši pionirji: 1. Marčun Alojz 2,4cS,2 
(os. šo la Simona Jenka); 2. Je lovčan Milan 
2.50,!); .!. Melelko Boris 2,H(i,J (oba os. šola Lu-
c 'i jana Sel|akal; I Š t e l e Janez. 2,<)1,(); 5. Meglic" 
Marko 2,!)!l,l (oba os. šo la Predoslje). 

Najboljši čas dneva je imel Kistič Dragan, 
starejši pionir os. šo l e Staneta Žagarja in to 
0,95„f. B. Vidie 

Boris Strel 

Nuša Tome 

Polona Oblak in Boris Strel sta namreč za Ško-
fjeločane »prislužila« dve prvi mesti. 

Tudi v nedeljo se megla nad Starim vrhom 
nikakor ni bolela dvigniti. Zato so zaradi slabe 
vidljivosti tekmovalci na slalomski progi imeli 
obilico težav. Bojan Križaj je ponovno zletel s 
proge, vendar je tokrat pokazal svojo borbe
nost. Podal seje nazaj za nekaj metrov in nato 
odl ično zvozil progo ter kljub smoli zasedel 
drugo mesto, ("'lan Olimpije Mišo MaguAatje 
tokrat edini med tekmovalci obranil ^ioj 
državni naslov, prvi je bil namreč že lani, 
zmagovalka med članicami pa je bila prav tako 
tekmovalka Olimpije Bojana Dornig. 

Rezultati — smuk — ženske: 1. Jožica 
Gortner (Železniki) 1:52,26, 2. Barbara Pikon 
1:56,64, •'). Andreja Drh (obe Radovljica) 
1:58,53; moški: 1. Andrej Rečnik (Branik) 
1:50,5!), 3. Jože Kuralt (Alpetour) 1:51,72; ve
leslalom — ženske: 1. Polona Oblak (Alpe
tour) 1:34,80, i. N u š a Tome (Alpetour) 1:36,60; 
moški: 1. Boris Strel (Alpetour) 2:5H,7(i. 2. 
Miran (Sašperšič (Jesenice) 2:5!»,Ulj; slalom — 
ženske: 1. Bojana Dornig (Olimpija) 86,95, 2. 
Polona Oblak (Alpelour); moški: 1. Mišo Ma-
gušar (Olimpija) 97,68, 2 Bojan Križaj (Tržič) 
102,49; 

Državni prvaki - Gorenjci — so po konča
nem državnem prvenstvu povedali: 

Jožica Gortner: »Tekmujem pelo leta, 
s m u č a t i pa sem začela že zelo zgodaj. Zmago 
sem si želela, pričakovala pa je nisem. Letos 
sem že bila .17. na tekmovanju v smuku v 
Piancavalu v Italiji, 20. pa v Sczvrku na Polj 
skem. Zdaj me čaka še državno prvt-nstvo za 
mladince na Kobli, evropsko prvenstvo na 
Švedskem in halkaniada v Mavrovem v Make
doniji. Vsekakor bom branila tudi letos lani 
osvojeno ,zlat o' na balkaniadi.« 

Polona Oblak: »Za s m u č a n j e me je navdu
šila mama, ki je tudi sama tekmovala. Osvo 
jitve državnega naslova nisem pričakovali'-
Doslej najboljše uspehe sem dosegla na mla
dinskem evropskem kriteriju smučarjev v 
OSSR. Najraje vozim veleslalom. Zalo se na 
meravam tej disciplini tudi najbolj posvetit i .« 

Boris Strel: »Obiskujem smučarsko gimna
zijo v Škofji Loki. Zato imam za treninge v 
klubu kar dobre možnost i . To pa je doslej 
Vsekakor moj največji uspeh. Seveda priznam, 
da sem imel pred drugimi nekaj prednosti, ker 
sem poznal tefan. Najraje vozim veleslalom, 
slalom je že bolj .akrobatika'. Potrudil se bom, 
da bom ludi na evropskem mladinskem prven
stvu na Švedskem č imbol j č a s t n o zastopal naše 
barve. 

Delegal mednarodne- s m u č a r s k e zveze FIS 
Avstrijec Herberl Hlavitscka je na nedeljskem 
zaključku državnega prvenstva izredno ugodno 
ocenil izvedbo tekmovanja in pohvalil prire
ditelje. Njegovemu mnenju pa se je pridružil 
tudi zastopnik s m u č a r s k e zveze Jugoslavije 
Stane Markulin. 

Besedilo: J . Govekar 
Slike: F. Perdan 

Vsem sorodnikom ih znancem s p o r o č a m o ža los tno vest, da nas je 
v 76. letu starosti zapustil dragi brat in stric 

Franc Gracar 
iz Velesovega 

Pogreb dragega pokojnika bo v torek, 24. februarja 1976, ob 15.30 
izpred mrl iške vežice v Kran ju . 

Sorodniki 

Kranj, 23. februarja 1976 

Sorodnikom, prijateljem in znancem spo ročamo , da je umrl naš 
dragi mož, oče, si ari oče in brat 

Jože Kopač 
s Police 3 pri Naklem 

Pogreb dragega pokojnika bo v torek, 21. februarja 1976, ob 15.30 
izpred d o m a č e hiše na pokopal išče v Naklem. 

Žalujoči ; žena Francka, sin -Jože z d ruž ino , bratje Ivo. Kado in 
Vinko z d r u ž i n a m i . 

Kran j , 23. februarja 1!I7(> 

Z A H V A L A 

Ob smrti naše drage mame in stare mame % 

Terezije Goričnik 
Urbančeve mame iz Poljč 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem 
in sosedom, ki ste se poslovili od nje in jo spremil j k zadnjemu 
poč i tku ter j i darovali vence in cvetje. Posebna zahvala sosedom 
in v a š č a n o m za nesebično pomoč , g. župn iku , gasilcem iz Begunj 

ter govorniku za lepe poslovilne besede. 

Žalujoči : sin Francelj , hčerka Angela z d r u ž i n a m a . 

Poljče, Hraše , H), februarja 1<>7<>-

Široka potrošnja 
odbor za medsebojna delovna razmerja 
skupnih služb razpisuje ' 

5 prostih delovnih mest 
v finančno-računovodskem 
področju: 
saldokontist, obračun OD, finačna opera
tiva, stroškovno knjigovodstvo, blagajnik 

Pogoji: k o n č a n a ekonomska srednja šola, 2 leti prakse na podobnih 
delovnih mestih. 
Razpis velja do zasedbe delovnih mest. Stanovanj ni . 
Nastop dela takoj ali po dogovoru. Delovna mesta so v Škof j i L o k i . 
Ponudbe p o š l j i t e na naslov: Iskra — Š i r o k a p o t r o š n j a , kadrov
ska s l u ž b a , K i d r i č e v a 66 (LTH), 64220 Škof ja Loka, p. p. 55 
(tel. 60-681). 



V Komendi podelili Ziherlove 
plakete 

Prejeli so jih košarkar Vinko Jelovac, igralka 
tenisa Mirna Jaušovec in smučar Bojan Križaj 
— Alpinistom in Mihi Smoleju spominske plakete 

Namestnik glavnega in odgovornega urednika ITD Matija Dermastja izroča 
spominsko plaketo Branka Ziherla Kranjskogorcu Mihi Smoleju, ki je na 
lanskem evropskem prvenstvu v kegljanju na ledu osvojil srebrno medaljo. 
- Foto: F. Perdan 

Na prireditvi v Komendi so sodelovali tudi člani tamkajšnjega Športnega 
društva in Konjeniškega kluba — Foto: F. Perdan 

Tudi letos 
najboljši na Vlašiču Triglav 

Komenda — Pred sedemnajstimi 
leti je u redn i š tvo tedanje Tedenske 
tribune začelo podeljavati vsako 
Wto najbol jš im slovenskim špor tn i 
kom plakete Branka Ziherla, znane 
8<8 predvojnega skakalca v vodo. Do 
letos je plakete prejelo že veliko 
naših špor tn ikov , ki so dosegli doma 
jn na tujem vrhunske rezultate. 
Spomnimo se samo C erar j a, Da-
n eua , Hrbanč ičeve in drugih slavnih 
'men slovenskega in jugoslovan
skega špo r t a . 

Letošnja podelitev Ziherlovih pla
ket je bila v petek, 20. februarja, v 
Komendi . Pr ipravi lo jo je u r e d n i š t v o 
Ilustriranega tednika Dela ( I T D ) 
Pod pokroviteljstvom tovarne Spori-
ot'ga orodja Elan iz Begunj. Obi
skovalci, med kater imi je bi l tudi 
predsednik občinske skupšč ine K a m 
nik Franc Svetelj, so do zadnjega 
kot ička napolni l i dvorano kulturne
ga doma. Organizatorji so pripravi l i 
obiskovalcem bogat zabavni pro
gram, v katerem so sodelovali 
ansambli Nok tu rno iz Kranja , hu
morist Tone Fornezzi -Tof in pevci 
Sonja Gabršček , Mar jana Drža j , 
Kračo Koren in Franc Koren . Razen 

tega so člani Združen ja špo r tn ih no
vinarjev in novinarji ITI) Boris 
K u t i n , Stane Trbovc, Ma t i j a Der
mastja, -Jože Boncelj , Ivan Vidic in 
M i t o Trelal t predstavili znane 
nekdanje in sedanje slovenske špor t 
nike: atletinjo N a t a š o Urbanč ič -
Bezjak, namiznoteniSko igralko Evo 
Jeler, š ah i s t a Bruna Parmo, košar
karja Iva Daneua, č l ane špo r tnega 
d r u š t v a in Konjen iškega kluba iz 
Komende, alpinista Toneta Škar jo 
in Bojana Pol laka, telovadca M i r a 
Cerarja, s m u č a r j e Toneta Vogrinca 
in Bojana Kr iža ja ter hokejista Bog
dana Jakop iča . 

Pomočnik glavnega in odgovorne
ga urednika I T D Mat i j a Dermastja 
je nato podelil košarkar ju V i n k u 
-Jelovcu zlato plaketo Branka Ziher
la, srebrno igralki tenisa Mirn i Jau
šovec in bronasto smučar ju Bojanu 
Križaju . Razen tega sta bili podelje
ni tudi spominski plaketi za enkrat-
t,j š p o r t n e podvige v lanskem letu. 
Prejela sta j ih a lp in is t ična odprava 
na M a k a l u in kegljač na ledu M i h a 
Smolej iz Kranjske gore za osvojeno 
srebrno medaljo na evropskem 
prvenstvu. J . Košnjek 

Slovenska moška 
košarkarska liga 

Vse štiri 
točke doma 

Po 3. kolu m o š k e slovenske k o š a r k a r s k e 
lige sta v vodstvu kranjski Triglav in 
ajdovski Pructal. Oba n a m r e č se nista 
izgubila t o č k . Tr ig lavani so v tem kolu 
p r v i č gostovali in v Ljubljani z a s l u ž e n o 
premagali B e ž i g r a d 74, drugi gorenjski 
predstavnik Jesenice pa je v Kranjski gori 
v igri /. mariborskim Branikom osvojil 
prvi par prvenstvenih t o č k . 

4 
.Jesenice : Branik 74:73 (12:15) 

Kranjska gora — Telovadnica osnovne 
šole, gledalcev 100, sodnika Kolendo (Škofja 
Loka). Kobilica (Ljubljana). 

Jesenice: I). Piriti 10. Vauhnik 16, Vitja-
č i č 3 4 , P. Pirih4, Noč 7, Bizjak 2, Lokar 1. 

Branik: Biajnik 15. Smola 'i. -lakovljevič 34. 
Zdrahč 2. Peknnja II. Klorjančjč 9, At lagn 2. 
Brodu jak I • 

Odloči lne /a prvo prvenstveno /mago so bile 
zadnje sekunde srečanja. V teh je namreč 
Vujačič uspel s proš l ima metoma i /enači l i in 
Zmagati. Kljub temu, da so bili gostje v obeh 
delih boljši nasprotnik, sta ločki ostali doma. 

Bežigrad 71 : Triglav 76:82 

Ljubljana — Telovadnica kasarne Ljube 
Sercerja, gledalcev :I00. sodnika Strichorgcr. 
Lož.ič (oba Ljubljana). 

B e ž i g r a d 74: Petrin I.i, Pušnik 7. K rac
man II. Barborič 2, Bozovič 10, Murko 2, An-
drejašič 22, Hladnik 9. 

Tr ig lav: Košir Hi, Zupan 9, Kalan 8. Sku-
bic 18, Lipovac (i. .Štele H, 1'rlep Ki. 

Kranjčani so /ače l i že v prvih minutah pod
jetno in s tako igro nadaljevali do koma. 
V obeh delih igre so bih boljši nasprotniki, saj 
d o m a č i n o m niso dovolili, da bi jih presenetili in 
povedli. Sicer so Bežigrajčani poskušal i vse, 
toda triglavani so niti držali v svojih rokah in 
zas luženo zmagali. 

Lestvica: 
Triglav 3 3 0 274:223 6 
Pructal 1 3 0 269:241 6 
B e ž i g r a d 74 3 2 1 212:208 1 
Celje 3 2 1 242:232 4 
Beti 3 2 1 225:223 4 
V r h n i k a 3 2 1 252:252 4 
Rudar 3 1 2 210:193 2 
Branik 3 1 2 251:243 2 
Novoteks 3 1 2 222:242 2 
Jesenice 3 1 2 203:247 2 
Jezica 3 0 3 223:254 0 
Trnovo 3 0 3 234:289 0 

Pari prihodnjega kola: Jesenice : Beži-
grad 74, Triglav : Vrhnika. -dh 

Pokal Polikem 
za Donit 

V soboto, 21. februarja« je bil v Kranjski gon 
II. veleslalom SO/I) Polikem. katerega se je 
udeleži lo Pil smučarjev in smučark iz organi
zacij združenga dela Cliemo. ('ommcn e. Color. 
Helios. Sava, Donit, .Juh in Melamm. Ob 
pomoči T H I M servisa iz Ljubljane in TVI) 
Partizan Medvode je tekmovanje pripravil 
medvoški I tonit. 

Rezultati: 
ž e n s k e posamezno: 1 Dre.šček (Helios), 

2. Košenina (Donit), .1. Peklaj (Donit) ekipno: 
I. Oomnierre. 2. Donit I,,!. Savu I 

veterani: 1. Kaganel (Sava I. 2. Boika (He
lios), 3. Vozel j (Commerce) 

m o š k i »C« (od 35 do 45 let): I Andni.i>ič 
(Sava), 2. Knific, .i. Verbič (oba Donit ), ekipno 
1. Sava I, 2. Donit I, 3. Helios 

m o š k i »B« (od 25 do 35 let): 1. Konte 
(Helios). 2. Ropar (Sava), 3. Meglic (Sava), 
ekipno: 1. Sava I, 2. Sava II, i. Color I. 

m o š k i »A« (do 25 let): 1. Marguč, 2. Grilc 
(oba Donit). 't. l lršič (Helios), ekipno: 1. He
lios 1, 2. Sava I, .'t Ohemo 

Skupni vrstni red: 1. Donit Medvode, 2. He
lios Domžale , 3. Sava Kranj Tr 

Skok najhitrejši 
s Šmarjetne gore 

Tnm klub ŠI) Sava je po nekaj letih spet 
lahko organiziral smuk s .Šmarjetne gore, ki je 
bil pred leti vsako leto. Na letošnjem tekmova
nju, ki je bilo v nedeljo dopoldne, je nastopilo 
100 smučarjev. Proga je bila dolga 1300 m s .100 
metri v iš inske razlike. Med vsemi je bil naj
boljši Iztok Skok iz Stražišča, ki je prevozil 
progo v času f)4,(i sekunde. 

K K Z U L T A T I - m o š k i od 15 do 30 let: 1. 
Skok 54,6, 2. Pavec 54,8, 3. G a l i č i č 55,0; 
m o š k i od 30 do 40 let: 1. J a k l i č 56,9, 2. M. 
Rozman 57,1, 3. Tepina 59,6; m o š k i nad 40 
let: 1. A n d r e j a š i č 59,6, 2. M . Joc i f 1.00,00, 
3. T. Rozman 1:02,4; pionirji: 1. Pintar 
59,2, 2. Lazar 1:02,3, 3. Gorjanc 1:03,7; 
ž e n s k e : 1. J . Joc i f 54,7, 2. J u r a n č i č 1:41,8. 

J. 

Slovenska ženska 
kegljaška liga 

Lepa zmaga 
Triglavank 
Kranj - Triglav anke so v nadaljevanju slo

venske ženske kcgljaške lige na domačem asfal
tu dosegle lep uspeh, saj jim je Uspelo, da so 
z dobro igro premagale predstavnice ravenske
ga Fužinarja. /.a zas lužen uspeh je treba 
pohvalil i vso šesterici najbolj pa st a M - od liko
vali /.umrova in Vidalijcva. 

Triglav 2513 _ 1 v anet ič-Knzinan 40«, 
Vrhovnik 399, Vid, ili 73, 1 .aliov •c 390. Spa
rovcc 100. Zumcr 17 ">, 

F u ž i n a r 2421 Hi rno d II.1. Prinčič lili. 
Lečnik 398. Ilalnei 11 >. -1 •zeršek 101. S| aliel 
.181. 

Lestvica: 
Celje 11 9 2 + 650 18 
Ljubljana 10 8 2 + 881 16 
Branik 11 8 3 + 267 16 
Triglav 12 6 6 - 161 12 
Rudar 1 1 5 6 + 200 10 
Kuži nar 12 5 7 - 270 10 
H me/, a d 11 4 7 - 298 8 
Slovenj Gradec 12 0 12 - 1269 0 

V prihodnjem ko u )odo K r a n j č a n k«' 
nastopile v Celju. dh 

Poprečen uspeh 
Kranjčanov 

Kolesaril kranjske Save so se v nedeljo ude
ležili državnega prvenstva v ciklokrosu v Po
reču. Med Mani je zmagal Kiti i h iz Škofje Loke. 
rlaii Kog.i. med Kranjčani je bil Valenčič (>.. 
Bopret 8.. Kraker K) in Kakuš Ki. 

Na V l a š i č u nad Travn ikom se je v nede
ljo k o n č a l o 31. d r ž a v n o prvenstvo v smu
č a r s k i h tekih. Tudi letos je imel n a j v e č 
uspeha kranjski Triglav, ki je osvojil po 
4 zlat«- in srebrne in 2 bronasti kolajni. Na 
presenetljivo 2. mesto se je uvrstil Polet i/. 
Skrada (Hrvatska), ki je osvoji! kar 4 zlate 
kolajne. Partizan iz Oorij pa je zasedel 
3. mesto z 8 o d l i č j i . Od gorenjskih klubov 
so osvojili kolajne š e Jesenice 1, Kamnik, 
Plamen in Alples. Na l e t o š n j e m prvenstvu 
je nastopilo v e č kot 120 tekmovalcev iz 
21 klubov Slovenije, Hrvatske, Srbije in 
B i H . V posameznih disciplinah so bili naj
b o l j š i : č l a n i , 30 km: 1. Kalan -(Gorje), 
2. jelene (Triglav), 3. Tajnikar (Olimpija), 
č l a n i , 15 km: 1. Jelene, 2. Tajnikar, 3. K a 
lan, m l a j š i č l a n i : 1. Poklukar (Gorje), 
2. K o r d e ž (Plamen), 3. B e š t e r (Triglav), 
č l a n i c e , 10 km: 1. K o r d e ž (Triglav), 2. Pav
lic (Lovrenc), 3. B e š t e r ('Triglav), č l a n i c e . 

Smučarski skoki 
v Olševku 

O l š e v e k — Športno društvo Grinlavei iz 
Olševkn je organiziralo v nedeljo, 22. februarja, 
na skakalnici v Olševku tekmovanje v smučar
skih skokih za pionirje, mladince in č lane Pri 
redilev je bila vzorno pripravljena in se jo je 
udeleži lo 18 tekmovalcev z Visokega, iz. 
Olševku. Kranja in Ocrkclj. spremljalo pa ju je 
okrog 3 I M ) gledahev. 'Tekma je imela (Irtlšlvi m 
in ineddriišt v eni značaj . Posebne pozornosti sla 
bila deležna sedemletna skakalca Klemen 
Podjed in Janez Brolih iz Olšcvka. ki se 
Utegneta razviti v dobra športnika. 

KBZUI/TATI m l a j š i pionirji: I. Gašpirc 
('Triglav). 2. Scrjan (Grintavce) in Šilcr ('Tri
glav); s t a r e j š i pionirji: I Bcvc. 2. Olobočnik. 
3. Mart in jak (vsi 'Triglav); m l a j š i mladinci: I. 
Kinžgar ('Triglav), 2. Sitar (Visoko). 3. Kancilja 
('Triglav); s t a r e j š i mladinci: 1. Osterman 
(Orinlavec); č l a n i : I Pukovnik ('Triglav). 2. 
Bešter ('Triglav ). I luvan (Olševek ); 

V društvenem Ickniovanju so bili najuspeš 
nejši Kerjan, Slliolcj. Osterman in -luvan. 

ik 

Mednarodna 
sankaška tekma 

za pokal Jesenic 

Že drugič 
Tržičani 

Jesenice — Na naravni sankaški progi pod 
Mežakljo je bil domači sankaški klub organiza
tor že dvajsete mednarodne tekme za prehodni 
pokal mesta Jesenic Udeležba je bila dokaj 
kvalitetna, saj je nastopilo III lekmovalcev m 
tekmovalk iz vseh slovenskih, med gosti pa še 
pet avstrijskih klubov. Prehodni pokal je že dru 
gič zapored odšel v Tržič 

Rezultati — mladinke (enosedi): I Petclin-
kar (Sora) 2:21,5», 2 Zmilek ( Bohinj) 2:22,2.1,' 3. 
Miklavčič (Idrija) 2:25.31; č l a n i e e : I. Rev 
(Tržič) 2:02,21. 2. Schermer (Schvvaz) 2:05.33. 3 
Perko (Tržič) 2:07,47; č l a n i : I. VVilts, h (Fin 
kenslein) 1:52,01, 2. Vvindisch (Schvvaz) 1:52,8:!, 
i. Lavtižar I :.r>4.32, 1. Megla (oba 'Tržič) 
1:55,32. 5. Česen (Tržič) I 56, I'i. s t a r e j š i 
č l a n i : I Česen (Trttr) 2:01,22. 2. Doki (Jese
nice) 2:01,1.1, 3. Schermer (Schvvaz) 2:05,93; 
mladinci: 1. K ti nar (Jesenice) 1:53,13. 2. 
Nemci 1:54,60, 3. Kelišnik (oba 'Tržič) 1:58.57; 

dvosedi: N e m c i Kališnik ('Tržič) 41,73, 2. 
Lavtižar- Klinar (Jesenice) 42,54. I. Zupan Kes 
man (Begun je 142,63; 

ekipno: 1. Tržič 7:50,20. 2. Železniki 8:32.70. 
3. Begunje 8:35.90, t. Idrija 9:01,06. 5. Bohinj 
9:16,29 -dh 

Pavlin : Rakovec remi 
Na mladinskem šahovskem prvenstvu Kra

nja, na katerem sodeluje 17 šahis tov . so po 5. 
kolu v vodstvu Novak, Rakovec in Zupane. 
'Turnir je zelo borben, v 5. kolu pa so bila tudi 
prva presenečenja. Srečanje Pavlin : Kakov ec 
in Božič : Novak so ke namreč končala z delit
vijo točk. Vrstni red: Novak, Kakovec in Zu
pane po 1,5, Pav lin 1. Ziberna in Jeraj 3,5 n <l 

L. M 

Kranjska gora - V petek in soboto so bile 
v Kranjski gori že 14. športne igre gradbenih 
delavcev Slovenije. Priredil jih je republiški 
odbor sindikata gradbenih delavcev Ljubljana, 
organiziralo Splošno gradbeno podjetje Sava 
z Jesenic, za tehnično izvedbo pa je poskrbelo 
S m u č a r s k o druši vo Jesenice. 

Letošnjih smučarsk ih iger gradbincev se je 
udeleži lo kar 1100 delavcev iz. 70 organizacij 
združenega dela in so tako najštevi lnejše sindi
kalne igre. Tekmovalci so luli razdeljeni v 
sedem kategorij, teki so bili organizirani v Ra
tečah. Za organizacijo je nadvse dobro poskr
belo gradbeno podjetje Sava, ki jih je pripravilo 
v svojem jubilejnem letu obstoja in delovanja 
— 25-let niči. 

BkipnO so imeli največ uspeha smučarji SO P 
Sava, za njimi so se uvrstili smučarji IMP, nato 
so sledili tekmovalci Gradisa, Projekta Kranj in 
Slovenija cest. 

Za veleslalom žensk se je prijavilo 117 tek 
movalk, od katerih jih je prispelo na cilj 124. 
Prvo mesto je s časom 27,79 dosegla Viktorija 
Klofut ar iz Pionirja Novo mesto, druga je bila 
Vindišar Draga s časom 28,14 iz Save / Jesenu . 
tretja pa je bila Rusjan Hermina iz IMP 
Ljubljana s č a s o m 28,17. 

V veleslalomu moških nad 40 let se je pri
javilo 168 tekmovalcev, na cilj jih je prispelo 

5 km: 1. K o r d e ž , 2. B e š t e r , 3. Pavlic, m l a j š e 
mladinke: 1. B l a ž e v i č (Polet), 2. Lampret 
(Lovrenc), 3. J e l o v č a n (Triglav), m l a j š i 
mladinci: 1. I). D j u r i č i č (Jesenice), 2. Po
klukar, 3. Brat ina (oba Gorje), s t a r e j š e 
mladinke: 1. S p o r č i č (Polet), 2. Fister (Tri
glav), 3. \ iunih (Olimpija), s t a r e j š i mla
dinci: 1. Cvajner (Olimpija), 2. C . (Gorje), 
3. l*ustovrh (Olimpija), š t a f e t e — m l a j š i 
mladinci: 1. Gorje, 2. Jesenice, 3. Alples, 
s t a r e j š i mladinci: 1. Olimpija, 2. Lovrenc, 
3. Alples, m l a j š e mladinke: 1. Polet, 2. Go
ranin, 3. Kisnjak, s t a r e j š e mladinke: I. Po
let, 2. Goranin, 3. Lovrenc, m l a j š i č l a n i : 
1. Kamnik, 2. Jesenice, 3. Maribor, č l a n i : 
I . 'Triglav, 2. Gorje, 3. Olimpija. J . J -

Bevc in Gašpirc 
občinska 

prvaka 
Pieil okoli 500 gledalci je bilo na Pšati pri 

<erkl|ab odprlo obč insko prvenstvo Kranja v 
smučarskih skokih za starejše in mlajše pionir-
|e Naslopilo |e okoli 9 0 lekmovalcev. med nji 
mi litih nekateri člani in mladinci, ki so tekmo
vali v posebni skupim. Na prireditvi, ki jo je 
v/oiiio organiziral ,ŠD Krvavec, je Karel 
Krznari)' s skokom 27 metrov postavil nov re
kord skakalnn e Med starejšimi pionirji je po 
hudi borbi pivu ineslo osvojil Leon Bevc pred 
Clohočii ikoui . ki |c /a njim zaostal le za pol 
I Očke V tekmovanju za občinsko prvenstvo je 
tretje mesto zasedel Marti6jak, ki je bil sicer 
10. med vsemi nastopajočimi . Med mlajšimi 
pionirji se je naiholj izkazal Krištof Gašpirc 
(Krvavei l. na 2. ineslo pa se je Uvrstil pri ob 
činskem prvenstvu Robi Oimžar. Med člani je 
zmagal Krznaru' (Jesenice) pred Pukovnikom 
in Beš irom (oba 'Triglav). Med mladinci je bil 
prvi Bogdan Kinžgar pred klubskim tovarišem 
Kanci I jo in Beuedikom iz Zirov. J. Javornik 

Globočnik 
in Gašpirc 

zmagovalca 
v Besnici 

Kar 80 mladih skakalcev je v soboto naslo
pilo na meddrušt v enem tekmovanju za katego
rizacijo starejših in mlajš ih pionirjev na 25 me
trski skakalnici v Besnici. Pri starejših pionirjih 
je bil najboljši Olobočnik (Triglav I, pri i ilajših 
pa je zanesljivo zmagal Gašpirc ('Triglav.. Sicer 
pa so imeli največ uspeha tekmovalci organi
zatorja iz. Zirov in Jesenic 

Rezultati — m l a j š i pionirji: 1. G a š p i r c 
189,5 (19, 19,5), 2. C i m ž a r 185,5 (19, 20), 3. 
Beton (vsi Triglav) 185,0 (19, 19,5), 4. Mur 
(Žir i ) 178,5 (19, 19), in I. Š m i d (Jesenice) 
178,5 (19,5, 20), 6. P r i m o ž i č (Žir i ) 176.0 
(18,5 18,5) in Silar (Triglav) 176,0 (19. 19); 
s t a r e j š i pionirji: 1. O l o b o č n i k ('Tri ;lav) 
219,0 (22, 22,5), 2. Lotr ič (Jesenice) .10.5 
(22,21), 3. S. Baloh (Jesenice) 205,0 (22, 
22,5), I. M o ž i n a 203.5 (22,5, 21,5), 5. 
Krolnik 202,5 (21,5 21), 6. Jamnik (vsi Ziri) 
199,5 (21,21). I Javornik 

Norčič 
slovenski prvak 

V Logatcu je bilo republiško prvenstvo v 
smučarskih skokih za člane, kjer je prepričljive 
zmagal Kranjčan Bogdan Norčič, čeprav je 
skakal z 2 ni krajšega nale l i šča kot ostali. V 
poskusni seriji pa je z 81,5 m postavil tudi nov 
rekord skakalnice. 

Vrstni red: I. Norčič ('Triglav) 226,8 (75. 
79,5). 2. Zupan (Jesenice) 220,0 (71,5. 76,5), 3. 
Loštrek (Logatec) 216.5 (71.5 75), 1 Demšar 
(Jesenu e) 215,4 (73,5. 71). 8. Juslm (Jesenice) 
198.0 ( 7 0 . 70.5), 9. Oorjanc ('Triglav) 194.9 (69, 
68.5). II. Kobal (Triglav). 16. K Mesec (Tri
glav I. 

Na Vlašiču pa je bilo državno prvenstvo /a 
starejše mladince, kjer je zmagal Zdiavko 
Bogataj (Ilirija), ki je s skokom 81 m postavil 
ludi nov rekord skakalnice Na prireditvi |e bilo 
Več kot 10.000 gledalcev Na 2 ineslo se |e 
uvrstil lože Demšar, iz Križ. 5. je bil Kranjčan 
Brane Kinžgar. 6. pa prav tako Triglav an Bojan 
Kcjžar. Janez Zelnik pa je v obeh skokih padel 
in si zapravil najmanj 3 mesto J. J. 

136, Prvi s časom 32,67 je bil Miran Lakota iz 
ZDI* Bled, drugi je bil H časom .!.(,()« Bučar 
Božo iz FAGG Ljubljana, tretji s časom 33,48 
pa je bil \ idniai Ivo iz Oeodelskega zavoda 
Ljubljana. 

V veleslalomu moških od 33 do 40 let se |c 
prijavilo 1(17 lekmovalcev in jih na cilj prispeto 
139. Prvi s časom 35.15 je bil Klinar Stanko iz 
Kovinarja Jesenice. d r u g I s časom 35,97 je bil 
('op Janez iz Save Jesenice, i rel ji s čaaom 3i;,.'ii 
pa llercog Janez i/Oradisa Ljubljana. 

V veleslalomu moških do 33 let se je prijav ilo 
254 tekmovalcev, progo je prevozilo 187 tekmo 
v.ilccv Prvi s č a s o m 1.10,73 je bil Jakopič Blaž. 
iz Save Jesenice, drugi s časom 1.10,86 Klinar 
Mirko iz Save Jesenice m tretji s časom 1 I 2,55 
Vodopivec Boris Slovenija ceste. 

V tekih je na dva kilometra med ženskami 
zmagala Potočnikova i/ Geodetskega zavoda 
s č a s o m 9.07.75. drugi in tretji sta bili članici 
Save. in snel Božičeva z 9 13,12 in Zupanova 
z 0.19,00. Med moškimi je bil prvi Naglic s ča
som (i.31.78 Projekt Kranj, drugi Dolenc 
Projekt Kranj s č a s o m 6.58,05, tretji pa 
Kov Š nik IB Ljubljana s Časom 7.06,6-1 

Ob zaključku lekmovanja je zaigrala gorjan-
ska godba na pihala, z Vitranca pa je z zmajem 
poletel jadralcc-s inučar in se spustil do Kom
pasa v Kranjski gori D. S. 

Organizatorji prireditve v Komendi so poskrbeli tudi za družabne igre. Ena 
°d njih je bilo tekmovanje v čiščenju kolesnih kap. Vodja ptireditve Marjan 
*^ralj je povabil na oder domačina Konrada Hojsa, znanega tekmovalca 
v konjeniškem športu, Bojana Pollaka, udeleženca alpinistične odprave na 
Makalu, in našega najboljšega športnika vseh časov Mira Cerarja. Raz-
sodniška vloga je doletela predsednika kamniške občinske skupščine Franca 
Svetelja, ki je menil, da je kolesno kapo najbolje očistil Miro Cerar. — Foto: 
F- Perdan 

Športne igre gradbincev 
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Jože De ja k Iztok Kavčič Štefka Raj h 

Pohod na Stol 
Z a v r š n i c a — V organizaciji ob

činskega odbora Z Z B N O V Jesenice 
in ob pomoči jeseniških planinskih 
druš tev , postaj gorskih reševaln ih 
s lužb in a lp in i s t ičn ih odsekov je po
polnoma uspel tudi letošnji 11. spo
minski pohod na zasnežen i Sto l , 
pohod ki ga organizirajo v spomin 
na bitko partizanov s p r emočn imi 
Nemci , bitko, v kateri je padel prvo-
borec J o ž e Koder in k i so mu na vrh 
Stola v Karavankah postavili spo
minsko ploščo. 

Vseh dosedanjih pohodov, nad ka
terimi je prevzelo pokroviteljstvo 
časopisno podjetje Delo, se je ude
ležilo več tisoč planincev in ljubite
ljev gora z vse Slovenije. N a Stol 
so se povzpeli iz Završnice in mimo 
Valvasorjevega doma nadaljevali 

Darilo za 
8. marec 
in vse dni 

v letu 
1. K a j k o F l e r i n , 

K i d r i č e v a 36, Krunj 1.000 
2. Zmago Flerin, 

K i d r i č e v a 36, Kranj 1.000 
*• 3. Vladimir Fler in , 

K i d r i č e v a 36, Kranj 300 
4. Marija Smid, 

Na P l a v ž u 58, Ž e l e z n i k i 100 
5. Zal ika R a d i k o v i č , 

Kebetova 8, Kranj 500 
6. Trgovsko podjetje R o ž c a , 

Jesenice 7.520 
7. K Z K Kranj 20.000 
8. Delavska univerza 

Tomo Brejc, Kranj 2.500 
9. Osnovna Š o l a 

Stanko Mlakar, Š e n č u r 2.450 
10. Osnovna š o l a 

Stane Ž a g a r , Kranj 2.000 
11. Postaja milice, Š k o f j a Loka 1.750 
12. Gizela Mrak , Kranjska gora 50 
13. S D K — ekspozitura 

na Jesenicah H50 
14. Slavka M i k l a v č i č in Ivo, 

Kebetova 2, Kranj 300 
15. Slavka Sram . 

Zgornje Gorje, Radovljica 1.000 
16. Osnovna š o l a 

Davorin Jenko, Cerklje 2.800 
17. Zupan Janko , .Jezersko 17 500 
18. Krajevna organizacija 

RK O o r i č e 200 
19. konferenca O O S OZI) Sava 

(namesto nakupa venca) 770 
20. komite O K Z K S Kranj 

(namesto novoletnih č e s t i t k ) 500 
21. OOS Č P Glas 850 
22. Postaja mejne milice 

Korensko sedlo 850 
23. An ica Kastelie, ' T a v č a r j e v a 22, 

Kranj 100 
24. An ica D o l ž a n , Š o r l i j c v a 33, 

Kranj 200 
25. Anton A r v a i , Kajuhova 2, 

Kranj 2.000 
26. Postaja mejne milice R a t e č e 600 
27. Osnovne organizacije sindikata 

Ž e l e z a r n a Jesenice 100.000 
28. O O S podjetja llled 850 
29. Osnovna š o l a 

Stane Ž a g a r , Kranj 1.000 
30. T o n č k a Konohelj, 

Jesenice, Titova 87 200 
31. Š t e f k a F r a n č e š k i n . Kranj , 

Staneta Rozmana 100 
32. O O S Br ivsko frizerski salon 

Kranj 2.250 
33. Marija J e l o v č a n , 

H r u š i c a 53, .Jesenice 200 
34. Milan B a j ž e l j , 

Pot na J o š t a 19 a. Kranj 100 
35. Ivan Brun , B a š e l j 8, 

Preddvor 150 
36. Majda Bogataj, 

Frankovo naselje 71, Sk. Loka 100 
37. Je lka Kotar, 

Frankovo naselje 71, Sk. Loka 50 
38. O O S Posebne osnovne š o l e 

Š k o f j a Loka 650 
39. Kolektiv g o s t i š č a M i k i 

Gozd-Martuljek 1.700 
40. Kolektiv o k r o ž n e g a s o d i š č a 

v Kranju 340 
41. Radon M . , Kranj 20 
42. OSS Merkur , Kranj 28.850 

43. O b č i n s k o s o d i š č e Jesenice 1.000 
44. K O R K S v . Duh 1.000 
45. Alojz Č i m ž a r , P o ž e n i k 5, Cerklje 150 
46. Andrej S t r n i š a , 

Teksti lna 16, Kranj 2.000 
47. T O Z D P T T Jesenice 2.700 
48. Alpetour Š k o f j a Loka 20.320 
49. Gostinsko podjetje Turist Lesce 400 
50. Irena D e ž man in Slavko, 

Ž i r o v n i c a 108 100 
51. Podjetje Central — 

T O Z D Vino Kranj 1.350 
12. Osnovna š o l a Jos ip Broz-Tito, 

Predoslje 2.000 
H . Kompas — kolektiv hotela 

Stane Ž a g a r , Bohinj 2.060 
54. Kompas — O O S hotela 

Stane Ž a g a r , Bohinj 500 
55. Osnovna š o l a Bohinjska Bistrica 2.500 
56. Komunalni servis Jesenice 3.000 
57. V G P Kranj 2.600 
58. Vera Bogataj, 

Ž u p a n č i č e v a 4 1, Kranj 500 
59. Alojz Sodnik, T u p a l i č c 41, 

Preddvor 300 

pot na vrh Stola v raznih vremen
skih razmerah. N i j i h zadrževa la ne 
megla in ne veter in ne t e ž a v n a pot, 
k i pozimi zahteva precej naporov in 
sposobnosti. Nadvse zadovoljni so 
odhajali udeleženci nazaj v dolino, 
ponosni, da zmorejo premagati 
strmo pot tudi v zimskih razmerah. 

T u d i letos se je spominskega 
pohoda na Stol udeležilo precej pla
nincev iz vse Slovenije. V obeh 
dnevih je na pohodu sodelovalo .'1000 
planincev. Tokra t pa so snežni 
plazovi le preveč grozili in vzpon bi 
bil preveč tvegan. Zato so se orga
nizatorji odločili da pohod sicer 
organizirajo, vendar po drugi poti 
mimo lovske koče. 

Udeleženci , ki se niso mogli 
povzpeti, so bi l i tudi s t akšno potjo 

Luka Stanovnik Srećo Mažgon 
zadovoljni saj j i h , j e pri Valvasor
jevem domu sprejemalo toplo sonce 
in tudi pot je bila kar precej zahtev
na. Mnogi so prvič prišli in še se 
bodo vračal i , š tevi lni pa so se 
povzpeli že večkra t in tudi ti se bodo 
še vrn i l i . 

Spominska slovesnost je bila letos 
na Zabreški planini , kjer so pripravi
li skromno proslavo in se pokloni l i 
spominu padlih partizanov. Udele
ženci so dobil i tudi le tošnje spomin
ske značke in legitimacije. 

Tako bo tudi letošnji pohod na 
Stol ostal v lepem spominu okoli 
.'5000 ude ležencem, ki so se povzpeli 
do Valvasorjevega 1 doma in do lov
ske koče. 

S r e č o M a ž g o n iz Š k o f j e Loke: »Že sedmič 
sem se udeležil spominskega pohoda na Slol m 
k I j ti I) (emu. da smo šli letos le do lovske koče in 
naz<tj, mi prav nič ni žal. da sem se tudi tokrat 
odločil /a pohod. Sem član Planinskega društva 
in rad hodim s hribe, š,. posebno rad na Stol, ki 
po/imi zares terja vse sposobnosti in napore 
Zgoraj nas je sprc|elo toplo sonce, bilo je lepo in 
kljub temu. da si l e tošnje spominske značke 

Leonida Soifnar 
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A r h A n č k a , Srednja vas 30, 
Bohinj 
L B — p o d r u ž n i c a Š k o f j a Loka 
Podjetje za stanovanjsko in 
komunalno gospodarstvo Kranj 
Antonija Knifle, P r e b a č e v o 52 
J o ž i c a Mezek in Alojz, 
Pot v Bitnje 12, Kranj 
OOS skupne s l u ž b e G G Bled 
OOS TOZD g r a d b e n i š t v o G G Bled 
OOS TOZD gozdarstvo G G Bled 
OOS TOZD transport G G Bled 
Gozdarstvo Bohinj 
Zdravstveni dom Radovljica 
Knjigoveznica Kadovljica 
Gorenjska lekarna Kranj 
KS Poljane nad Skotjo Loko 
OOS d r u ž b e n o p o l i t i č n i h 
organizacij Radovljica 
Š o l s k i centar Iskra 
O O S Gozdni obrat Pokljuka 
O O S S p l o š n e bolnice Jesenice 
Osnovna š o l a Kranjska gora 
B o l n i š n i c a za ginekologijo in 
p o r o d n i š t v o Kranj 

200 
3.250 

2.275 
100 

300 
3.500 

500 
400 
500 

1.300 
3.000 
2.050 
3.250 
1.000 

600 
1.000 
1.200 

25.000 
1.350 

H.000 

23. februarja je bilo na ž iro ra
č u n u Odbora za nakup rentgen
skega aparata za zgodnje odkri
vanje raka na dojki ( š t e v i l k a 
51500-678-280191) 291.705 dinar
jev. 

Zakaj 
ambulanta 

in ne 
avtobus 

Čeprav smo o razlogih, ki so 
vodi l i Odbor za nakup rentgen
skega aparata za zgodnje odkri
vanje raka na dojki, da so se 
odločili za ambulanto oziroma 
center za bolezni dojk in ne za 
avtobus z vgrajeno aparaturo že 
pisali, še vedno kaže, da stvari še 
niso popolnoma jasne. Zvedeli 
smo n a m r e č , da v nekaterih 
osnovnih organizacijah sindikata 
S e l š k e in Poljanske doline okle
va jo z i/ |>lačilom prispevka. Svoj 
sklep utemeljujejo z ugotovitvijo; 
da zaradi oddaljenosti od gorenj
skih središč od aparata ne bodo 
imeli t akšn ih koristi oziroma 
ženske ne bodo mogle V t akšn i 
meri uporabi jat i njegovih stori
tev kot bi j ih lahko, če bi apara
turo namestili v avtobus, k i bi 
pripeljal kar pred tovarno ali 
pred krajevni zdravstveni dom. 

V zače tku akcije je Odbor za 
nakup aparata za zgodnje odkri
vanje raka na dojki pri Medob
č inskem svetu zs za Gorenjsko 
tudi predlagal nakup » a m b u l a n t e 
na kolesih.« Pr i tem so poudaril i 
prav to, kot sedaj pravijo v ome
njenih osnovnih organizacijah. 
»Pregled naj bi bil omogočen 
vsaki ženski in, da bi bilo tako, 
naj bo aparatura v posebnem, 
zato prirejenem av tobusu .« Toda 
strokovnjaki Onkološkega inšti
tuta in Centra za bolezni dojk iz 
Ljubljane so odsvetovali name-

nisem tako zaslužil kol prejšnja lela. sem nad
vse zadovoljen m zagotovo še pridem.« 

Luka Stanovnik i/. Š k o f j e Loke: »Učenec 
(i razreda osnovne šo le Cvetka (tolarja iz 
Škofje Loke sem in č lan našega planinskega 
odseka na šoli. Kad hodim po hribih, na 
Triglavu sem že bil. na Stolu pa že petkrat. 
Letos sem koma) čakal na I a pohod, kamor 
greva skupaj z oče tom Zakai'' Kad hodim ,gor'. 
še bolje pa je iti navzdol, ko se v snegu lahko 
tako dobro popelješ. Andrej, moj sošo lec , je 
prav tako praksi na pohod. Oba sva zadovoljna.« 

J o ž e Dejak iz Bohinja: »Prvič sem tokrat 
na pohodil na Stol s prijateljem, četudi rad 
hodim v hribe, posebno na 'Triglav. Čeprav 
nismo zaradi plazov odšli proti vrhu in na vrh, 
mi ni žal. da sem prišel. | ' a (udi sedania pot ni 
bila tako lahka, nekaj časa Je bila prav zahtev -
na, veseli pa smo bili lepega vremena Oba 
s prijateljem še prideva.« 

Ivan S e l i č iz Hrastnika: »Član našega 
Planinskega društva sem že od leta 191M, n.i 
pohodu na Stol pa sem že četrtič Zdaj. ko sem 
v pokoju, rad hodim po gorah. Zelo rad. Prej 
pravzaprav nisem toliko, ker sem delal 41 let, 
od tega 2H let kot rudar v jami Zda| pa sem 
v hribih kadarkoli le morem, v Zasavju pri pla 
umskem društvu so me zadolžili , da skrbim za 
maikai i|e in lako prehodim se in še kilometrov 
prav po hribih. Pohod na Slol pa 1111 jfl 
posebno všeč. tudi letošnji , saj |e vedno izredno 
dobro organiziran » 

V v • 

(van Selu" Lojze Ilijaš 
Iztok K a v č i č iz Medvod: »Četrtič sem se 

udeležil pohoda in ni mi žal, čeprav se nismo 
povzpeli na vrh. Sprejelo nas je izredno lepo 
vreme in vsi, ki smo bili na tem pohodu, smo 
bili zadovoljni.« 

Leonida Sollnar iz Ljubljane: »Zelo rada 
hodim v hribe, žal na Stolu še nisem bila. I.elos 
sem menila, da se mi z. udeležbo ponudi prilika, 
da stopim na vrh prav v najtežjih vremenskih 
razmerah, pozimi, a žal je obstajala prevelika 
nevarnost plazov. Kljub temu pa mi ni žal, bom 
pač prišla š e prihodnje leto in se na Stol 
povzpela.« 

Š t e f k a Rajh iz Medvod: »Malo sem bila 
vseeno razočarana, da nismo mogli na vrh, 
a pol je bila kljub lemu dovolj težavna, da nas 
je utrudila. Vse skupaj pa je odtehtalo izredno 
lepo vreme, tako da smo vsi skupaj izredno 
zadovoljni.« 

Lojze I l i jaš s Kokrice: »Že šest ič sem se 
udeležil zimskega pohoda na zasneženi Slol. 
letos zaradi plazov nismo mogli na vrh. Seveda 
M vsi radi šli najVlAje, vendar pa bi bila pot le 
preveč tvegana Kl|iib temu pa najbrž nikomur 
ni žal, posebno lislun ne, ki radi hodijo v gore 
Seveda, vsi bomo na zimske pohode na Stol 
vedno radi prihajal i« 

D Sedej 
Foto: F. Perdan 

Zdravstvena zaščita in gradnja 
zaklonišča 

K r a n j — Oorenjski sejem in po 
seben organizacijski odbor, katerega 
predsednik je predsednik kranjske 
občinske skupšč ine Tone Volčič, se 
že skrbno pripravljajo na letošnji 
če t r t i sejem opreme in sredstev civi l 
ne zašči te . N a nedavni konferenci 
sta predsednik odbora Tone Volčič 
in direktor sejma Alojz. Okorn pove 
dala novinarjem, da bo letošnji se 
jem potekal v znamenju zdrav
stvene zašči te in gradnje zaklonišč . 
Pri organizaciji le tošnjega sejma bo 
podobno kot pri vseh dosedanjih so
deloval center za civilno zašč i to 
zveznega sekretariata za ljudsko 
obrambo, poleg tega pa Se zvezni ko
mite za zdravstvo in civilno zašči to 
in drugi zvezni ter republiški organi. 

»Na dosedanjih treh prireditvah 
je sejem opreme in civilne zašči te že 
m o č n o prerasel nekdanje komercial
ne okvire in postal za zdaj v državi 
najbolj popoln pregled dosežkov ci
vilne zaščite,« je ugotovil predsednik 

stitev aparature v avtobus. N a 
vedli so tudi celo kopico uteme
ljitev. Ce povzamemo le glavno, 
menim, da bo že dovolj za raz
jasnitev d r u g a č n e odloči tve Od
bora za nakup aparata. 

Pregled oziroma rantgensko 
slikanje dojk še malo ni podobno 
fluorografiranju. Rentgensko sl i
kanje dojke n a m r e č predstavlja 
le del pregleda. Ko t je pred 
kra tk im povedal za naš časopis 
docent dr. mag. M a r k o Lavrič 
tudi ni potrebno, da bi se vse 
ženske odločale za rentgensko 
slikanje dojk. Zanj naj bi se po 
posvetovanju z zdravnikom odlo
čile tiste ženske, ki so začu t i l e 
k a k r š n e koli spremembe na doj
kah, tiste, pri katerih je ta obl ika 
raka v druž in i , in vse ženske nad 
36 let oni starosti, ker pogostnost 
raka s starostjo na rašča . 

Prav zato, ker ni potrebno, da 
bi rentgensko sl ikal i vse ženske, 
da bi bil boj proti raku na dojki 
uspešen, ne bodo č lanice osnov
nih organizacij iz bolj oddaljenih 
krajev prav nič p r ik ra j šane pri 
svojih pravicah do zdravstvenega 
varstva. K o bo urejena ambulan
ta a l i center za bolezni dojk na 
(iorenjskeni, ne bo več č a k a l n e 
dobe in bo vsaka, ki bo menila, da 
mora na pregled oziroma bo tako 
menil njen zdravnik, lahko takoj 
prišla na vrsto. Ne bo j i treba 
č a k a t i več mesecev, kot je to po
trebno sedaj, ko imajo aparat za 
zgodnje odkrivanje raka samo 
v Ljubl jani in v Mar iboru . Prav 
to pa je namen naše akcije. 

L Bogataj 

500 Kranjčanov na Stolu 
Kranj - Planinsko d r u š t v o 

Kran j se je letos izredno dobro pri
pravilo na zimski pohod na Sto l . V 
pripravljalnem obdobju je organizi
ralo več pohOdov in s tem udeležen
ce pripravilo na napore, ki j ih je ter
jal sobotni in nedeljski pohod. Zato 
se je letošnjega pohoda na Stol 
udeležil«, "nii č! ; 1 m,. 1 . . . . i , O , 

d r u š t v a in njegovih sekcij, med kate
rimi kaže še posebej omeniti Iskro, 
Savo, Planiko in Naklo . Do Žirovni
ce je bil zanje organiziran avtobusni 
prevoz. Avtobusi so jih čaka l i tudi 
po vrni tv i s Stola. Kranjske planince 
so vodili č lani odseka za iz le tn iš tvo 
in č lani postaje Gorske reševalne 
službe. -jk 

Tone Vo lč i č . »Ze lani se je na sejmu 
predstavila velika večina proizvajal
cev opreme za enote civilne zaščite, 
letos bO ta seznani nedvomno š e po 
polnejši . U k r a l i pa si prizadevamo, 
da bi bila le tošnja prireditev tudi 
č imbolj veren prikaz usposobljenosti 
teh enot za morebitne posege in na
loge v elementarnih nesrečah in ob 
morebilni vojni. 

Organizacijski odbor se je tudi od
ločil, da vsako leto na tem sejmu pri
kažemo oziroma damo poudarek 
enemu od področi j civilne zašči te 
Tako je bil na lanskem sejmu po
udarek protipožarni zaščit i , ria letoš
njem pa bomo prikazali zdravstveno 
zašči to in izgradnjo zaklonišč . Ze 
limo ugotoviti, kako je zdravstvo 
pripravljeno in odpraviti tudi neka 
teio pomanjkljivosti in morebitne 
napake. Še bolj odprto pa je vpra 
sanje izgradnje zaklonišč pri nas. 
Imamo sicer zvezni zakon, k i načel 
no obravnava to vprašanje , in prav 
zdaj je v pripravi ustrezni republiški 
zakon. S sejmom pa žel imo spodbu
diti nač r tova lce , strokovnjake, pro
jektante in druge, da se vključijo 
V to področje . 

Zato bosta V sejemskih dneh tudi 
dva seminarja, na katerih bodo naj
boljši jugoslovanski strokovnjaki go
vori l i o zdravstveni zaščiti in o grad
il ji zaklonišč.« 

Poleg Seminarjev bodo v sejemski 
hali pripravili tudi posebno razstavo 
o zdravstveni in sanitetni službi oh 
velikih nesrečah in z maketami pri
kazali nekatere partizanske bolniš
nice med vojno. Poleg lega bo cente] 
za civilno zašči to pri zveznem sekre
tariatu za ljudsko obrambo organizi
ral tudi razgovore o vseh aktualnih 
vprašanjih organizacije, priprav in 
delovanja civilne zaščite. Organiza
cijski odbor pa bo tudi poskrbel, da 
bodo razlago svojih izdelkov in naj-
ra/.ličen jših novosti zagotovili tudi 
razstavljavci oziroma proizvajalci 
opreme. 

Čeprav so do zače tka sejma fte 
št i r je meseci, je zanj v državi že ve
liko zanimanje. Organizatorji priča
kujejo, da se bo vsakega seminarja 
udeležilo okrog 500 strokovnih de
lavcev in tistih, ki delajo na posa
meznih področj ih . Za seminar o 
zdravstveni zaščit i pa je veliko zani
manje tudi v tujini. A . Zalar 

V jeseniški občini 
33 letos obolelih 

Medtem ko je v lanskem celem 
letu v jeseniški občini obolelo za na
lezljivo zlatenico vsega skupaj le 19 
oseb, kar je v običajnih mejah in 
podobno kot v drugih regijah, pa se 
je bolezen konec lanskega leta in v 
letošnj ih dveh mesecih pojavila 
nenadoma v precej večjem š tevi lu . 

V prvi polovici decembra je obole
lo sedem učencev Posebne osnovne 
šole, kasneje pa sta obolela še dva 
otroka in tudi 1 odrasle osebe v Že
lezarni, tako da je skupno števi lo 
obolelih v decembru doseglo š tevi lko 
13. Treba je povedati, tla je takoj 
ob pojavu večjega števi la obolelih za 
nalezljivo zlatenico zdravstvena 
s lužba reagirala, sprejeti so bi l i 
ukrepi za prepreč i tev Širjenja bolez
ni med otroki , pa tudi v Železarni , 
kjer so zboleli odrasli. 

V januarju pa so se obolenja 
nadaljevala; vsega skupaj je v 
januarju obolelo nadaljnjih Hi oseb, 
do 20. februarja pa še naslednjih 17, 
tako da je samo v dveh letošnj ih 
mesecih obolelo v jeseniški občini 33 
oseb. Večina obolelih so otroci; že v 
januarju je več otrok obolelo v vrtcu 
na Koroški Be l i in v osnovni šoli 
Koroška Bela, novi primeri pa so bili 
tudi v februarju, posamezni primeri 
pa tudi na šo lah Tone Cufar, Pre-
žihov Vorane in v Kranjski gori. 

»Za to vrsto obolenja,« je poveda
la vodja epidemiološke s lužbe na 
Zavodu za socialno medicino in hi
gieno za Gorenjsko dr. A l m a Vad-
njal, »je znač i lno , da se pojavlja v 
jesensko-zimskem času , da obole
vajo več inoma mlajši ljudje, obole
nje pa v vel ik i večini primerov ne 
pušča nobenih posledic na organiz
mu. Epidemija nalezljive zlatenice v 
jeseniški občini je lokalnega znač;ija 

in za sedaj ni nobenega vzroka za 
večjo zaskrbljenost, če bodo seveda 
občan i upoš teva l i vse predpisane 
ukrepe. Sprejeti so bil i n a m r e č 
ukrepi, ki se izvajajo povsod tam. 
kjer so otroci zboleli, saj je prepre
čitev siljenja edini ukrep, ki je pri 
tej bolezni uč inkovi t . P repreču je pa 
se s poostreno osebno higieno, z 
dezinfekcijo prostorov in jedilnega 
p r i b o r a « f) 

Preventivni ukrepi, za katere B O se 
skupaj /. Zavodom, sanitarno inšpek
cijsko službo, zdravstveno s lužbo in 
drugimi na Jesenicah dogovorili , 
bodo verjetno uč inkov i to zavr l i na
daljnje pojavljanje nalezljive zlate
nice, in če bodo seveda sodelovali 
tudi občani , tako da bodo upoš teva l i 
navodila za p reprečevan je šir jenja 
obolenj. Naslednji korak, ki bi ga 
bilo treba narediti in tega se na Je
senicah dobro zavedajo, pa je 
zagotoviti no rma lne j še pogoje biva
nja predvsem za varovance vzgojno-
varstvene ustanove in učence osnov
ne šole na Koroški Bel i . Ce je v 
vr tcu predvidenem za 46 otrok kar 
82 otrok, potem je vrtec več kot pre
natrpan, vzdrževanje higienskih po
gojev pa v takih okol išč inah na pri
merni višini nikakor ni mogoče. Po 
dogovoru s s t a r š i je sicer začasno 
doma ostala več ina otrok, tako da je 
v vrtcu trenutno le okoli 20 otrok, 
kar seveda m o č n o zman j šu j e mož
nosti š ir jenja bolezni. Nov vrtec na 
Koroški Bel i , k i je tudi v n a č r t u , je 
torej več kot potreben. Sanitarna 
inšpekcija občine Jesenice pa je za
htevala tudi adaptacijo sanitarnih 
prostorov na osnovni šoli na Koroški 
Bel i , kjer je letos predvidena" tudi 
adaptacija centralne kurjave. 

L . M . 


